
آداب ارتباط
  در كلام وزير ارتباطات!

كه  روزها  اين  راد:  حسينى  مصطفى  سيد   
جدال بين وزارت ارتباطات – از شخص وزير گرفته 
تا معاون ايشان آقاى آذرى جهرمى – و كارگروه 
تعيين مصاديق محتواى مجرمانه بالا گرفته و هر يك 
ديگرى را به دخالت در كار يكديگر و يا كوتاهى در 
انجام وظيفه متهم مى كنند، نكات حاشيه اى قابل 

تأملى هم هست كه بايد به آن اشاره كرد.
در اين نوشته، مجالى براى ورود به مباحث فنى اين 
حوزه را ندارم اما پاره اى مباحث اخلاقى هســت كه 
متأسفانه از سوى وزارت ارتباطات به آن بى توجهى 
مى شــود. به عنوان كسى كه مناظره چند روز پيش 
مهندس آذرى جهرمى، معاون وزير، رئيس هيئت 
مديره و مديرعامل شــركت ارتباطات زيرساخت با 
دكتر عبدالصمد خرم آبادى، معاون دادســتان كل 
كشــور و دبير كارگروه تعييــن مصاديق محتواى 
مجرمانــه كه از قضات باتجربه و عالى رتبه كشــور 
به شــمار مى آيد را ديدم، بايد تأكيد كنم كه لحن 
وزارت ارتباطات در برابر كارگروهى كه اين وزارتخانه 
به نوعى ضابط اجرايى آن – در حوزه مورد بحث - 

به شمار مى آيد، عجيب و غيرمحترمانه است!
آقــاى آذرى جهرمى در يك مناظــره زنده نه تنها 
حرمت و جايگاه يك قاضــى عالى رتبه را – كه در 
همه جاى جهان بشــدت محترم اســت و در مقام 
پاسخگويى به يك مسئول درجه دو اجرايى نيست 
– در لحن و بيان رعايت نكرد و جايگاه بالاتر سنى و 
علمى دكتر خرم آبادى را با برخورد عصبى و تند خود 
مخدوش كرد، بلكه پاسخ مستدلى به سخنان آقاى 
خرم آبادى مبنى بر فيلتر نشدن قانونى 8000 كانال 
معاند و مســتهجن هم نداشت و تنها بر فيلترينگ 
هفته اى 3000 كانال تلگرامى تأكيد كرد كه البته 

كمترين وظيفه دستگاه متبوع وى مى باشد.
آنچه باعث نوشــتن اين يادداشت شد همان لحن 
غيرمؤدبانه اى اســت كه در سخنان آذرى جهرمى 
وجود دارد و ديروز هم در ســخنان وزير ارتباطات 
ديده شد. محمود واعظى در گفت و گو با خانه ملت 
با بيان اينكه هنوز هيچ حساب و كتابى در وزارتخانه 
براى اظهارات دبير كارگروه تعيين مصاديق مجرمانه 
پيدا نكرده ايم، گفت: «اين ها» مدعى هســتند آمار 
اين كانال ها را فرســتاده اند كه البته معلوم نيست 
«كجا فرستاده اند»؛ «خودشــان» بايد در اين زمينه 
پاسخگو باشــند. اين موضوع نشــان مى دهد كه 
فعاليت وزارتخانه در فيلتر كانال هاى مجرمانه بيش 
از رقم 40 هزار كانالى اســت كه «اين آقا» در برنامه  
تلويزيونى مطرح كرده؛ بنابراين مشــخص است ما 

جلوتر از آن ها عمل مى كنيم.
خوب است آقاى وزير و معاون ايشان كه به قول دبير 
كارگروه مصاديق مجرمانه، جاده صاف كن بيگانگان 
براى نفوذ در فضاى مجازى كشــور شــده اند، اگر 
پاسخى مستدل و نيز عزمى راسخ براى دفاع از كيان 
فرهنگى كشور ندارند، دست كم آداب سخن گفتن 

را رعايت كنند!

فريدونكنار؛ كشتارگاه پرندگان مهاجر
 تسنيم: كارگردان مستند آزادى كه به موضوع كشتار ميليونى پرندگان 
رفتارهاى مسئولان  برخى  از  انتقاد  با  مهاجر در شمال كشور مى پردازد، 

سازمان محيط زيست در جريان تهيه 
اين فيلم گفت: در مراحل ساخت اين 
مستند، افرادى كه دوربين ما را جمع  
كشاورزان  و  دام گذاران  مى كردند، 
زيست  محيط  سازمان  بلكه  نبودند 
بود. وى درباره شكار پرندگان مهاجر 
در فريدونكنار و بى توجهى هاى صورت 
گرفته از سوى مسئولان گفت: فاجعه 

است؛  ساله  بحران 30  يك  فريدونكنار  پرندگان  شكار  در  گرفته  صورت 
متأسفانه هيچ يك از مردم و مسئولان منطقه نمى دانند و باور ندارند كه عمل 

غيرقانونى و اشتباهى را مرتكب شده اند.
فرهمند ادامه داد: شما ببينيد يك فرد مواد مخدر فروش از دستگاه هاى مختلف 
نظارتى ترس و واهمه دارد اما در مورد تخلف بزرگ زيستى كه جريمه بالايى 
دارد، واكنش مردم عادى است و هيچ كس تصور نمى كند كه اشتباهى انجام 
داده و اين خود فاجعه است. وى درباره اينكه چه كسانى متولى اصلى مشكلات 
پيش  آمده در شكار پرندگان مهاجر هستند، يادآور شد: سازمان محيط زيست 
متولى اصلى مسائلى همچون شكار پرندگان فريدونكنار است، چرا كه آن ها 
متولى اصلى مردم يا كشــاورزان در اين منطقه هســتند اما نمى توانيم آن را 
معطوف به يك دوره كنيم، بلكه در تمام ســه دهه گذشــته، سازمان محيط 
زيست مقصر بوده است. كارگردان مستند آزادى با بيان اينكه سازمان محيط 
زيست در دوره اخير نسبت به مسائلى همچون شكار پرندگان در فريدونكنار 
تغيير رفتار داده است، گفت: سازمان به نوعى به هوشمندى منفى روى آورده 
است؛ يعنى در مقابل انتقادات و افشاگرى  هايى مانند مسائل فريدونكنار روى 
خوش نشان مى دهد كه اين نامناسب است، چرا كه آن ها وضعيت را مى دانند 
و باز روى خوش نشان مى دهند؛ حتى آقاى مهردادى كه مدير كل وقت محيط 

زيست مازندران بود نيز اين فيلم را مشاهده و فقط تحسين كرد!
فرهمند با انتقاد از اين عملكرد ســازمان محيط زيست ادامه داد: البته اين 
رويكرد سازمان محيط زيست هوشمندى درستى نيست، بلكه نوعى وقاحت 
در عادى شدن فساد است؛ چرا كه بسيارى از مشكلات و دغدغه ها را در اين 
فيلم مســتند مشاهده مى كنيم؛ اگر به اين فيلم بدرستى نگاه شود به ساير 
معضلات اجتماعى هم پى مى بريم و قصه تنها به مســائل محيط زيستى 
بازنمى گردد؛ موضوع فريدونكنار تا حدودى فراتر از محيط زيست است كه 

بايد به آن توجه شود.

يادداشت

بوم              زيست 

ارتباطات و اطلاعاتمهارت

مهر: وزير ارتباطات در مراســم افتتاح پروژه هاى مخابراتى فاز سوم شبكه ملى 
اطلاعات گفت: كميته اى تشكيل داده ايم تا مدل فروش اينترنت نامحدود و توقف 
اينترنت حجمى را براى مشتركان پرمصرف مورد بررسى قرار دهد. وى افزود: راه هاى 
مختلفى در دست بررسى است تا بتوانيم اينترنت حجمى را برداريم و اينترنت را به 

صورت نامحدود به كاربران ارائه كنيم.
واعظى ادامه داد: هم اكنون يكى از مشــكلاتى كه با آن روبرو شديم مربوط به 
كاربران كم مصرفى است كه هزينه كمى بابت اينترنت پرداخت مى كنند، اگر 
بخواهيم اينترنت را نامحدود كنيم هزينه اين كاربران چند برابر افزايش مى يابد، 
بر اين اساس در حال بررسى راه حلى براى اين مشكل هستيم تا مشتركان كم 

مصرف از اين تصميم ضررى نبينند. وى همچنين از ادامه تلاش ها براى تعيين تعرفه 50درصدى براى همه سايت هاى داخلى خبر 
داد و گفت: هم اكنون 500سايت مشمول اين تعرفه شده اند. 

ادامه تلاش ها براى فروش «اينترنت نامحدود»
 

تسنيم:مديركل آموزش كاردانــش وزارت آموزش وپرورش با اشاره به جزئيات 
پرداخت وام 10 ميليون تومانى به دانش آموزان كارآفرين گفت: توافقى را با صندوق 
كارآفرينى اميد به منظور حمايت از دانش آموزان داراى پروژه كسب و كار توليد محور 
و خدمات محور منعقد كرده ايم. سيد مصطفى آذركيش با اشاره به اينكه توسعه 
آموزش هاى مهارتى و فرهنگ كار و كارآفرينى در دوره هاى مختلف تحصيلى مدنظر 
است، افزود:  116 برگزيده مرحله نهايى مسابقات، حواله دريافت وام 10 ميليون 
تومانى از صندوق كارآفرينى اميد را دريافت كردند تا از آن براى توســعه كسب و 
كار خود استفاده كنند. هم اكنون 34 درصد دانش آموزان در هنرستان  ها تحصيل 
مى كنند اما طبق برنامه ششم توسعه تا سال 1400 بايد 48 درصد دانش آموزان در 

هنرستان ها تحصيل كنند. از سويى يكى از بحران هايى كه آموزش وپرورش در بحث هدايت تحصيلى نيز با آن مواجه است، علاقه بيشتر 
دانش آموزان – تا 70درصد- به رشته تجربى است كه بايد مديريت شود. 

پرداخت وام كسب وكار به دانش آموزان كارآفرين

 زندگى/ مريم احمدى شيروان  
تفاوتى نمى كند خانم باشــيد يا 
آقا. مهم اين اســت كه با اوضاع 
رانندگى اين سال هاى اخير هر چقدر هم كه 
«شــوماخر» باشــيد، به هر حال يك نفر پيدا 
مى شود به شــما بكوبد و چه بخواهيد و چه 

نخواهيد، درگير اين بازى پيچيده مى شويد.
البته اين شــرايط براى خانم ها قدرى متفاوت 
است، زيرا رانندگى براى آن ها اعصاب پولادين 
مى خواهــد و رانندگــى در كنــار مردانى كه 
پذيــرش ندارند يــك راننده زن كنــار آن ها 
رانندگى كند و از آن ها سبقت بگيرد و هميشه 
با نگاه طنز و حتى تمســخر به رانندگى آن ها 
نگاه كرده اند، كار ساده اى نيست، بخصوص اگر 
تصادفى هم رخ دهد كه از نظر آنان راننده زن، 

مقصر اصلى و بى چون و چراست!
شايد همين نگاه ها و رفتارها سبب شده است، 
مى بينيم اين روزها، برخى خانم ها مانند برخى 
آقايان در خودرو خــود چوب و چماق حمل 
مى كنند و با كوچك ترين تصادفى روح لطيف 
خود را در ماشــين جا گذاشته و با يك چماق 
خشن به جان ماشين و راننده هايى مى افتند كه 

معتقدند زن را چه به رانندگى...

  آسيب هاى اجتماعى زنانه شده است
يك جامعه شناس با بيان اينكه شرايط جامعه 
ما عادى نيست، مى گويد: در شرايط عادى از 
زنان انتظار نرمش در رفتار داريم، اما متأسفانه 
اين روزها به دليل اينكه از اين لطافت بســيار 
سوء استفاده شده و خانم ها احساس مى كنند 
حق آن ها در حال از بين رفتن اســت، تلاش 
مى كنند حق و حقوق از دســت رفته شان را 
خود احيا كرده و از خود دفاع كنند كه گاه به 

خشونت كشيده مى شود.

دكتــر اميرمحمود حريرچــى در گفت وگو با 
خبرنگار ما مى افزايد: رانندگان زن به طوركلى 
رفتار منظم تر و اجتماعى ترى دارند، يعنى قواعد 
را بيشتر رعايت مى كنند و بيشتر مراقب خود 
و ديگران هستند، اما ممكن است جسارت هاى 

مردان را در رانندگى نداشته باشند.
وى با ابراز تأسف از اينكه آسيب هاى اجتماعى 
و خشــونت در جامعه ما آن قدر رشــد پيدا 
كرده كه زنانه شــده است، اضافه مى كند: آمار 
و بررســى هاى انجام شده از زياد شدن ميزان 
خلافكارى  خانم ها حكايت دارد. مصرف حدود 
10 تا 13 درصد مواد مخدر در كشــور توسط 
زنان واقعاً نگران كننده است. در سال 1395، از 
15 ميليون پرونده قضايى، 5 ميليون آن مربوط 
به نزاع بوده يا طبق آخرين آمار اعلام شــده 
توسط پزشكى قانونى كشور در سال گذشته، 

600 هزار مورد نــزاع و ضرب و جرح گزارش 
شده است.

وى توضيــح مى دهــد: حــالا در جامعــه  و 
خانواده هايمان ايــن نزاع ها وجــود دارد، اما 
بايد بدانيم كه اين تنها پســرها نيستند كه از 
محيط هاى پر تنش تاثير مى پذيرند، بلكه زنان 
و دختــران نيز تحت تاثيــر اين تنش، تغيير 
روحيــه و رويه مى دهند. وقتــى دخترى در 
خانواده اى كه خشونت و آزار بخصوص آزار عليه 
زنان وجود دارد رشد پيدا مى كند، چه انتظارى 
مى توان از او داشت. اين زنان وقتى وارد جامعه 
هم مى شوند، مى بينند كه به شكل هاى مختلف 
مورد تمسخر قرار مى گيرند و زورگويى به آن ها 
بيشتر است. حتى از نظر حقوقى هم به آن ها 
ظلم مى شود و حق و حقوق شان ضايع مى شود. 
اينجاست كه به اين باور مى رسند بايد در مقام 
دفاع از خودشان بر بيايند و با خود سلاح سرد 

و چماق حمل  كنند.

  بانوان رانندهِ چماق به دست! 
اســتاد دانشــگاه علامه طباطبايى در ادامه 
مى گويد: تا چندى پيش جامعه براى خانم ها 
احترام بســيارى قايل بــود و حتى در نگاهى 

پايين تر آن ها را جنس ضعيف مى پنداشــت، 
اما امروز خانم ها تلاش دارند فرياد بزنند «من 
ضعيفه نيســتم» و در مواقع لزوم از خود دفاع 
مى كنم. وى با اشــاره به استقبال زياد خانم ها 
از كلاس هاى دفاع شخصى و رزمى مى گويد: 
آن ها چون زيــاد مورد آزار قــرار گرفته اند و 
حقشــان پايمال شده اســت تلاش مى كنند 
از خودشان مراقبت بيشــترى انجام دهند. از 
ســويى از آنجا كه مردم مــا آموزش نديده اند 
هنگام رانندگى اســترس هايشان را مديريت 
كنند، با اندك تصادفى دعوا مى شود و در اين 
بين برخى خانم ها با برداشتن چوب يا چماق 
در برابر جامعه اى كه آن هــا را اذيت مى كند 
مى ايستند. مشكلى كه جامعه آن را پايه گذارى 

كرده است.
اين جامعه شــناس مى گويد: متأسفانه بسيار 
ديده شــده كه خانم ها به بهانه هاى گوناگون 
چون تناسب اندام، آرامش و... از مواد روانگردان 
استفاده مى كنند. مصرف موادى كه مى انديشند 
آرامشِ نداشــته در محيط خانه يا فشارهاى 
روانــى را كم مى كند، اما از اين غافلند كه اين 
مواد، خُلق و خو را بر هم زده و كنترل هايى كه 

ما از خانم ها انتظار داريم را از بين مى برد.

  خشــونت خانم ها انعكاس خشونت 
جامعه 

حريرچى تأكيد مى كند: خانمى كه در شرايط 
عادى و آرامش بخش زندگى مى كند، حقوقش 
در خانواده رعايت شــده، همســر، فرزندان، 
دوســت و همكاران متعادلى دارد، بى شــك 
دســت به چنين خشــونت هايى نمى زند و 
بى ترديد اين خشــونت ها از ســوى خشونت 
ديده ها انجام مى شــود و آن ها اين خشونت 
را در محيــط خانه و زندگى خصوصى شــان 
هم بــروز مى دهند، زيرا تــا چندى پيش در 
خانواده ها بحث زن آزارى داشتيم، اما اكنون 
مرد آزارى هم يكى از پديده هايى است كه به 
كار كارشناسى نياز دارد. زنان بر خلاف فطرت 
عاطفى شــان ياد گرفته اند كه خشــونت را با 
خشونت جواب بدهند و اين متأسفانه انعكاس 

خشونت جامعه بر آن هاست.

خشونت در رانندگى به بانوان هم سرايت كرده است

من ضعيفه نيستم!

رئيس پيشين انجمن راديولوژى ايران با انتقاد از روند رد صلاحيت ها:

قانون  نظام پزشكى نياز به  جراحى  دارد
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روايتى از زندگى و زمانه شهيد محمد كچوئى

«شهيد روز هشتم» به بازار كتاب رسيد

قانون  نظام پزشكى نياز به  جراحى  دارد
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 24 شوال 1438 19  جولای 2017  سال سی ام  شماره 8451 

فرهنگ

گزارش خبری

در نشست بررسی کتاب طنز 
»کبریت کم خطر« بیان شد 

استقبال از ورود انتشارات آستان قدس رضوی 
به حوزه طنز فاخر 

 فرهنــگ/ جلیل فخرایی   نشســت نقــد و بررســی کتاب از 
سلسله نشست های فرهنگی »در پناه کلمات« به نقد و بررسی مجموعه 

طنز »کبریت کم خطر«، گردآوری و تدوین علیرضا لبش پرداخت.  
این نشست با حضور ناصر فیض شاعر طنزپرداز کشور، دکتر اسماعیل 
امینی اســتاد دانشگاه و شــاعر، علیرضا لبش گردآورنده کتاب، مجید 
رحمانــی صانع و قاســم رفیعــا از طنزپردازان مشــهدی و جمعی از 
علاقه مندان به حوزه طنز در فروشگاه کتاب شماره 7 انتشارات »به نشر« 
در مشهد برگزار شد.  اسماعیل امینی در این نشست از استقبال چشمگیر 
مخاطبان از برگزاری این گونه مجالس و نشست ها ابراز خرسندی کرد و 
افزود: خوب است که کتابفروشی ها شلوغ باشند زیرا در این صورت سایر 
مکان هایی که برای مردم خوب نیست، خلوت می شود. بهتر است افرادی 

که دغدغه فرهنگ دارند، کاری کنند که کتابفروشی ها شلوغ باشند. 
او با اشــاره به اینکه خوش رویی، خوش اخلاقی و لطافت در رفتار جزء 
سیره امامان ماست، افزود: این تصور غلط وجود دارد که طنز، بی پروایی، 
بی ادبی و زیر پا گذاشــتن حریم ها برای خندیدن اســت یا اینکه طنز 
دست افزار جدال های سیاســی است که گاهی در روزنامه ها و رسانه ها 
می بینیم. کار طنزنویس ضایع کردن دیگران نیست بلکه او ضایعات رفتار 

انسان ها را به آیینه ای برای عبرت دیگران تبدیل می کند. 

این شــاعر و منتقد ادبی با اشــاره به اینکــه در »کبریت کم خطر« از 
آن طنزهایی که حریم های اخلاقی را زیر پا می گذارد خبری نیســت، 
خاطرنشــان کرد: این کتــاب مخاطب را با گونه هــای مختلف نثر و 

داستان نویسی طنز آشنا می کند که برخی از آن ها حیرت انگیز است. 
ناصــر فیض، مدیر دفتر طنز حوزه هنری هم در این جلســه توجه به 
کتاب طنز در مجموعه انتشــارات آستان قدس رضوی را نکته مثبتی 
دانست و گفت: این امر جای امیدواری دارد و نشان می دهد که اتفاقات 
خوبی در مشــهد در حال رخ دادن است.  وی ادامه داد: تصور جامعه از 
رویکرد انتشارات آستان قدس رضوی به عنوان یک ناشر دینی توجه به 
کتاب های دینی است و توجه این انتشارات به یک اثر طنز نشان دهنده 
وسعت دید آن است. زمانی که ارگان و مؤسسه ای مانند انتشارات آستان 
قدس رضوی به این حوزه ورود پیدا می کند، قطعاً تعریف درستی از طنز 

نیز خواهد داشت. 

خرسندی و شگفت زدگی از برگزاری نشست 
مجیــد رحمانی صانع، در مورد »کبریت کم خطر« این طور گفت: نثر و 
داستان های این کتاب از نویسندگان بعد از انقلاب انتخاب شده  است. با 
این رویکرد جای بسیاری از طنزپردازان معاصر خالی است. همچنین از 
بسیاری از طنزپردازان شهرستانی چیره دست نیز اثری در کتاب مشاهده 
نمی شــود.  او با این حال »کبریت کم خطــر« را به لحاظ جامعیت در 
حوزه طنز »بی نظیر« توصیف کرد.  قاسم رفیعا نیز در این نشست اقدام 
انتشارات »به نشر« برای برگزاری این جلسه را قابل تقدیر دانست و اظهار 
کرد: افتخار می کنم که این اتفاق در مشهد رخ داده و یک ناشر قدیمی و 
منتسب به دستگاه حضرت علی بن موسی الرضا)ع( جلسه نقد و بررسی 
کتاب ناشــر دیگری که توانسته مخاطبان بسیاری جذب کند را برگزار 
می کند. وی با بیان اینکه برگزاری چنین نشســت هایی برای »به نشر« 
نیز به نوعی ســرمایه گذاری به حساب می آید، خاطرنشان کرد: این امر 
باعث می شود که »به نشر« بتواند اعتماد مخاطبان خود را بیشتر جلب 
کرده و تعداد مخاطبانش را افزایش دهد. علیرضا لبش، گردآورنده کتاب 
»کبریت کم خطر« هم در این نشست ضمن ابراز خرسندی از برگزاری 
جلسه نقد و بررسی یک کتاب طنز توسط »به نشر«، اظهار کرد: زمانی 
که شنیدم انتشارات آستان قدس رضوی قرار است برای یک کتاب طنز 
که توسط انتشارات دیگری به چاپ رسیده، جلسه نقد و بررسی برگزار 

کند، شگفت زده شدم و این امر برای من بسیار خوشایند بود. 

 مهدی جهاندار 
به کودکان و زنان احترام می فرمود
به احترام فقیران قیام می فرمود

سلام نام همه انبیاست؛ او می گفت
سپس اشاره به دارالسلام می فرمود 

کسی که در پی خورشید نیست از ما نیست
سحر می آمد و این را مدام می فرمود
 کجا حرام خدا را حلال می دانست؟
کجا حلال خدا را حرام می فرمود؟

اگر که دست به پهلو گرفته ای می دید
به اشک و آه و دعا التیام می فرمود

»خوشا به حال کسانی که راستگویانند«
امام صادق علیه السلام می فرمود

 سیدرضا مؤید  
داغ صادق شرر سینه ام افروخته کرد

جگری سوخته یاد از جگر سوخته کرد
جگری سوخته کز داغ برافروخته بود

باز هم از اثر زهر جفا سوخته بود
بر جگر آنکه ولایت به موالی همه داشت

محنت کشتن اولاد بنی فاطمه داشت
آن امامی که لوای شرف افراخته بود

زهر منصور به جانش شرر انداخته بود
آه از آن روز که بگرفت ز طاغوت زمان
آتش از چهار طرف خانه او را به میان
وندر آن خرمن آتش ولی ربّ جلیل
راه می رفته و مي گفت منم پور خلیل

شعله را چون به در خانه تماشا می کرد
یاد آتش زدن خانه زهرا می کرد

آنکه هم ظاهر و هم باطن ما می داند
با دلش زهر چه کرده است؟ خدا می داند!
روح دین بود ولی بی تب و  تابش کردند

شمع کانون وفا بود که آبش کردند
چهارمین قبله عشق است به دامان بقیع

رونق دیگر از او یافت گلستان بقیع

 حجت الاسلام والمسلمین جواد محمدزمانی 
چه شد که در افق چشم خود شقایق داشت
مدینه ای که شب پیش صبح صادق داشت
اگرچه شمس وجودش به سمت مغرب رفت

هزار قلة پرُ نور در مشارق داشت
چه باشکوه غم خود به دل نهان می کرد
چه شِکوه ها که از آن فرقه منافق داشت

 به غیر داغ محرّم گلی ز باغ نچید
چقدر روضة گودال در دقایق داشت

خلیل بود ولی آتشش سلام نشد
همان که در نفسش عطری از حدایق داشت

هزار طایفه آمد هزار مکتب رفت
و ماند شیعه که »قال الامام صادق« داشت

مدینه ای که شب پیش صبح صادق داشتداغ صادق کسی که در پی خورشید نیست از ما نیست

ایسنا: رئیس هیئت 
امنای دانشــگاه آزاد 
اسلامی با بیان اینکه 
همه افــرادی که در 
فعالیت  آزاد  دانشگاه 
کرده اند به گردن این 
دارند  دانشــگاه حق 
گفت: باید از نیروهای دانشگاه تا جایی که میسر 
اســت حداکثر استفاده بشــود و بنا براین نیست 
که کسانی که ســال های در این دانشگاه زحمت 
کشــیدند را کنار بگذاریم و باید هر کس زحمت 
کشــیده قدر زحماتش دانسته شــود.  علی اکبر 
ولایتی رئیس هیئت امنای دانشگاه آزاد در اولین 
جلسه هیئت رئیسه  این دانشگاه، افزود: البته درب 
دانشــگاه هم به روی اساتید باز است و از تجارب 
همه نیروها استفاده می شود. مراسم معارفه فرهاد 

رهبر شنبه هفته آینده برگزار خواهد شد.

قرار نیست کسی راکناربگذاریم
گلستان  تســنیم: 
جعفریان، نویسنده، از 
اتمام نگارش خاطرات 
اولین زن آزاده ایرانی 
خبــر داد و گفــت: 
یکی  ناهیدی  فاطمه 
از 4 زن اســیر ایرانی 
در جنگ تحمیلی است که پیاده سازی خاطرات او 
به اتمام رسیده و قرار است بعد از تدوین و تنظیم 
منتشر شود. وی ادامه داد: سعی دارم در این کتاب 
به  گونه ای شخصیت راوی را نشان دهم که مخاطب 
با آن احساس همذات پنداری کند. جعفریان اضافه 
کرد: پیش از این نیز بخشــی از خاطرات فاطمه 
ناهیدی از سوی انتشارات »روایت فتح« در قالب 
مجموعه »دوره درهای بســته« منتشــر شد که 
شامل همه خاطرات راوی نبود. کتاب جدید همه 

خاطرات خانم ناهیدی را دربرمی گیرد. 

نگارش خاطرات اولین آزاده زن 
مهر: رئیس شــورای 
راهبردی جشـــنواره 
»خاتم« از ترجمه آثار 
برگزیده این جشنواره 
به زبان روســی خبر 
اشعری  داد. علی اکبر 
دومیــن  از  گفــت:  
دوره جشــنواره داستانی خاتم، مرز ایران برداشته 
شد و آثاری از فارســی زبانان کشورهای همسایه 
بویژه افغانستان در جشنواره شرکت داده شد.  در 
نظر داریم تا دایره شــرکت در جشنواره را به کل 
فارسی زبانان دنیا گسترش دهیم. به همین منظور 
با بنیاد سعدی، سازمان فرهنگ و ارتباطات اسلامی 
و انجمن هــای ادبی خارج از کشــور وارد مذاکره 
شــدیم. اشعری از انتشــار آثار برگزیده نخستین 
جشنواره در قالب کتاب خبر داد و گفت:  بخشی از 
این آثار نیز در حال ترجمه به زبان روسی هستند.

ترجمه آثار برگزیده »خاتم«
ایلنا: مجید جعــفری 
 اقدم، رئیـــس آژانس 
ادبی و ترجمه »پل«، 
ســهم ایران از فروش 
و مبادلــه کتــاب در 
را  جهانی  بازارهــای 
اندک دانست و گفت: 
در دوره بیســت و چهارم نمایشگاه کتاب پکن ۸۶ 
کشور شرکت کردند و 3 هزار و 7۵ قرارداد مبادله 
رایت به امضا رسید که سهم ایران صفر بود؛ علی رغم 
اینکه کشور ما سال گذشته در این نمایشگاه شرکت 
کرده بود. معمولاً ســهم ایران از قراردادهای تبادل 
رایــت در بازارهای جهانی کتــاب محدود و ناچیز 
است. 2 طرح حمایتی تاپ وگرنت در کشور ما نوپا 
هستند و خیلی از ناشران خارجی هنوز اطلاعی از 
اینکه در ایران هم چنین طرح هایی برای حمایت از 

فروش رایت آثار اجرایی می شوند، ندارند.

سهم ناچیز ایران از تبادلات کتاب 

کوتاه و خواندنی

تسنیم: اولین جلسه هیئت رئیسه دانشگاه آزاد اسلامی با حضور فرهاد رهبر، رئیس 
جدید این دانشگاه، برگزار شد. علی اکبر ولایتی، رئیس هیئت مؤسس و هیئت امنای 
دانشگاه آزاد، در این جلسه با بیان اینکه دانشگاه آزاد از دستاوردهای ارزشمند نظام  
جمهوری اسلامی ایران است که نفس گرم امام را به عنوان  پشتیبان دارد، گفت: 
همه کسانی که طی این چند سال در دانشگاه زحمت کشیدند به گردن دانشگاه 
حق دارند و قرار نیست هر کسی در این دانشگاه زحمت کشیده، کنار گذاشته شود. 
فرهاد رهبر، رئیس جدید دانشگاه آزاد اسلامی نیز با بیان اینکه تأسیس دانشگاه 
آزاد پاسخی برای رفع نیازهای علمی کشور بوده است، گفت: همه اعتراف دارند که 
این دانشگاه علی رغم نوپایی، توانسته با سرعت خوبی در حوزه تحقیق و پژوهش 
حرکت کند. وی با بیان اینکه امر علم و تحقیق جناح و دسته بندی نمی شناسد، 
گفت: اگر بخواهیم با جناح بندی و دسته بندی امر تحقیق را مدیریت کنیم، دچار 
خلأ و کاســتی می شویم. لذا در حوزه علم هیچ گونه جناح و دسته بندی نداریم و 
درِ دانشگاه آزاد به روی همه محققان و پژوهشگران داخل و خارج کشور باز است. 

دانشگاه

آغوش ما به روی 
پژوهشگران باز است 

ایبنا: روایتی از زندگی و زمانه شهید محمد کچوئی، نخستین رئیس زندان اوین 
پس از انقلاب، در کتابی تحت عنوان »شــهید روز هشتم« به تحقیق و قلم سید 
محمدمهدی دزفولی به رشــته تحریر درآمده و توسط انتشارات »صفحه سفید« 
منتشــر و روانه بازار کتاب شده اســت. محمد کچوئی از مبارزان مشهور پیش از 
انقلاب اســلامی و نخســتین رئیس زندان اوین پس از پیروزی انقلاب اسلامی 
بود که در هشــتم تیرماه ۱3۶۰ و در محوطه زندان اوین در عملیاتی انتحاری به 
شــهادت رسید. وی در مقابله و اصلاح گروهک هایی همچون فرقان و مجاهدین 
خلق پیشتاز بود و در رسیدگی به پرونده عاملان کودتای نوژه نقش چشمگیری 
را ایفــا کرد. محمد کچوئی تا جایی در هدایت و ارشــاد بازماندگان گروهک های 
ضدانقلاب پیش رفت که در 3۰ سالگی، »پدر توابین« لقب گرفت. کتاب »شهید 
روز هشــتم« همچنین بازخوانی پرونده های سیدمحمد رضا سعادتی و نخستین 
پرونده جاسوسی پس از انقلاب و پرونده تیمسار معدوم احمد مقربی و جاسوسان 

کا.گ.ب در ایران نیز به حساب می آید. 

کتاب

»شهید روز هشتم« 
به بازار کتاب رسید 
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خبر

معاون ارزشیابی و نظارت سازمان سینمایی: 
وضعیت امروز سینمای ایران مطلوب نیست 

ایسنا: ابراهیم  داروغه زاده معاون ارزشیابی و نظارت سازمان سینمایی در 
تقابلی آشکار با سخن اخیر عضو هیئت مدیره خانه سینما که گفته بود 
در یکی از بهترین دوره های سینما هستیم، گفت: به نظرم وضعیت الان 
ســینما مطلوب نیست، فیلم های ما به تدریج هم از جنبه هنری و هم از 
جنبه محتوا و پیامی که باید داشــته باشند و نیز از جنبه سینمابودن و 
جذب مخاطب دچار مشکل شده اند. مسیر سینمای ما به سمتی می رود 
که فیلم های کمدی نازل و سطحی جای فیلم های جدی و کمدی خوب 
که ذائقه مخاطــب را بالا ببرد و نیز جای فیلم های فاخر و دارای معنا و 

مفهوم و حتی جای فیلم های هنری را گرفته است. 
وی با تأکید بر اینکه بخشــی از فیلم »آشــغال های دوست داشتنی« به 
فتنه سال 88 مربوط است، گفت: مسئله فتنه از آن جنبه ای که محسن 
امیریوسفی به آن نگاه کرده، مردود و جزو خطوط قرمز است که طبیعتاً 
شــورای پروانه نمایش هیچ دوره ای به آن مجوز نخواهد داد. ولی آقای 
امیریوســفی آن  بخش ها را اصلاح کرده و مــواردی که جزو فتنه بوده، 
همگی برطرف گشــته و الان فیلم تبدیل به اثری شده است که فضای 
گفتمانی ایجاد می کند و فرزندان یک خانواده مثل فرزندان یک نظام هر 

کدام با طرز تفکری متفاوت با یکدیگر گفت و گو می کنند. 

بزرگ ترین اکران خصوصی به ادعای کارگردان 
ایرنــا: مهران مدیــری در 
نخســتین  خصوصی  اکران 
ساخته ســینمایی خود که 
برگزار شد،  شامگاه دوشنبه 
گفت: تقریباً تمام هنرمندان 
در اینجــا حضور دارند و این 
بزرگ ترین نمایش خصوصی 

یک فیلم اســت. وی ادامه داد: هنرمندی نیست که در جمع ما نباشد و 
این شگفت انگیز است زیرا تقریباً ٩٥ درصد  اهالی سینما، تئاتر، تلویزیون، 
رادیو، اهالی رسانه و موسیقی آمده اند که حدود ٦٣٠ نفر هستند. مدیری 
در ادامه افزود: می خواهم از ٣ نفر نام ببرم که جایشــان اینجا بسیار خالی 
است و دوست داشتم در جمع ما بودند؛ علی معلم، افشین یداللهی و عارف 
لرستانی. رضا عطاران، فرهاد اصلانی، آزیتا حاجیان، رؤیا تیموریان، مهتاب 
کرامتی، حســین پاکدل، عاطفه رضوی، بهروز افخمی، بیتا فرهی، سالار 
عقیلی،  همایون شجریان ، امیر جعفری، حسین علیزاده، عادل فردوسی پور، 

رامبد جوان و مجید مظفری از جملة حاضران در این مراسم بودند. 

هــنر

ایوب آقاخانی در گفت و گو با قدس:

حمایت مسئولان از تئاتر دفاع مقدس فقط دعای خیر است!
 هنــر/ صباکریمی  نمایــش »هفت عصر 
هفتم پاییز« به عنوان جدیدترین کار گروه تئاتر 
»پوشه« به نویسندگی و کارگردانی ایوب آقاخانی 
شهریورماه جاری در تالار چارسوی مجموعه تئاتر 
شــهر روی صحنه می رود. این نمایش در ادامة 
2 تریلوژی پرتره نگاری جنگ با محوریت شهید 
کشوری و شــهید چمران است و سومین آن به 
شهید جهان آرا اختصاص دارد. با آقاخانی درباره 
چند و چون این نمایش به گفت و گو نشستیم که 

مشروح آن را در ادامه می خوانید. 
آقاخانی با اشاره به دلیل انتخاب نام این نمایش، 
گفت: من در این ســه گانه مبتنی بر پرتره های 
مستند جنگی مُصر بودم که نام ها، جدا از جمله و 
معانی تاریخی متصل به نمایشنامه، وجه شاعرانه 
و اســتعاری داشته باشــند و همچنین حتماً از 
ترکیب چند کلمه شــکل بگیرنــد و عامدانه از 
نام گذاری تک کلمه ای پرهیز کردم؛ همان طور که 
ما در توقعمان از شعر به تک کلمه فکر نمی کنیم. 
وی در ادامه درباره روند تولید کار افزود: تمرین و 
پاره ای آماده سازی ها در حال انجام است و تمرین 
جدی تــر با گروه کامل تر بازیگران از هفته آینده 
آغاز می شــود اما از تســت گریم تا فرآیندهای 
تحلیلــی توجیهی عوامل فنی کار در حال انجام 

است. 
این کارگردان درباره مقطع تاریخی روایت شــده 
در این نمایش تصریح کرد: این نمایش برعکس 
دوگانه قبلی، شکل نمایشی تری دارد و به عبارتی، 
خیال مــن فراتر از مســتندات تاریخی حرکت 
کرده اســت. داســتان در یکی دو سال پس از 
جنگ می گذرد اما بیشــتر ثقل وقایع روی سال 
٦٠ است. با رجوع به آن تاریخ و ترفندهای دیگر، 
سنگینی سال ٦٠ بیشتر خودش را نشان می دهد 
ولی داستان اصلی ما 2 سال پس از جنگ روایت 

می شود. 

 بحران های پیــش روی تئاتر دفاع 
مقدس 

وی در پاسخ به این پرسش که دلیل کم  کاری 
هنرمندان در آثار دفاع مقدسی و پرداختن 
به زندگی سرداران جنگی چیست، یادآور 
شد: من ٦ نمایشنامه و 2 تریلوژی جدی 
درباره جنگ داشــتم. تریلــوژی اول من 
دربــاره جنگ و وقایع آن بود که شــامل 
»فصل خون«، »آسمان و زمین« و »اروند 
خون« بود. ســه گانه دوم من شامل »بعد 
از کابوس نیمه آذر«، »تکه های ســنگین 
سرب« و »هفت عصر هفتم پاییز« مبتنی 
بر پرتره ها و شخصیت های جنگ است. 
من هم برای ورود به این عرصه ریســک 

زیادی کردم. امــا به عقیده من کم کاری در این 
حوزه ناشــی از ٣ بحران اصلی اســت. اولین و 
اساســی ترین دلیل این اســت که مخاطبان ما 
نسبت به این آثار بدبین هستند و به قدری آثار 

بی محتوا و شــعاری دیده اند که به طور طبیعی 
فرض اولشان این است که این هم یکی از همان 
کارهاست. بنابراین جلب و جذب مخاطب در این 

فضا دوچندان ســخت شده است و 
این می تواند دلیلی بر پرهیز از 

رفتن ما به این سمت شود. 
مورد دوم، دســت و پای 
بسته ما برای پرداختــن 

داســتان  این  به 

اســت. به عبارتی، خط قرمزها در این فضا بیداد 
می کند. یعنی اگر خط قرمزها در تئاتر و سینمای 
ما سنگینی می کند، ممیزی و نظارت در فضای 
مربوط به جنگ چندین برابر خودش را نشــان 
می دهد و باز این هم دســت و دل همکاران مرا 
برای کارکــردن در این وادی سســت می کند. 
بنابراین خیلی از دوســتان ما کاری نمی کنند و 
بدین ترتیب نه خود را درگیر ممیزی می کنند و 
نه با مخاطبی روبه رو می شوند که بدبینیِ از پیش 
اعلام شــده نسبت به این داستان دارد و نه اینکه 
انگ مورد حمایت بــودن به آن ها خواهد خورد. 
من هم به همان اندازه از خط قرمزها ترســیدم 
ولی ادعــای این را دارم کــه کارهایی که انجام 

داده ام، استانداردهای معقولی برای دفاع دارند و 
حرف خودم را زدم. در حالی که این خط قرمزها 
برای من هم بوده است. بنابراین قدری به مهارت 

و تخصص این افراد هم برمی گردد. 

 یک برگ قابل دفاع به تئاتر »پوشــه« 
اضافه می کنم 

وی افزود: مورد سوم  و بسیار تعیین کننده برای 
کم کاری این اســت که بسیاری از همکاران فکر 
می کنند از پروژه شما حمایت غیرمتعارفی شده 
است. در حالی که این تصور باطلی است و مسئله 
این اســت که در مورد همه مصداق ندارد. گاهی 
پرداختن به این حوزه - علی رغم اینکه سلیقه ای و 
دلی است- چنین تصوراتی را در پی دارد. من اگر 
این کار را دلی انجام می دهم، با مؤسسه ای که یک 
پروژه را از صفر تا صد برای تالار وحدت 
تهیه کرده است، یکی و برابر نیستم. 
من به کارنامه تئاتر »پوشه« یک 
برگ قابل دفاع اضافه می کنم و 
هیچ کس هـم 

پشــت حمایت مالی از این ماجرا نیست. شاید 
بســیاری از نمایندگان مجلس این نمایش ها را 
ببینند و تشویق کنند اما هیچ کدام از آن ها حتی 
یک هزار تومانی هم به گروه نمی دهند. البته اما 
حمایت و تشویق معنوی در این وادی زیاد است. 
آقاخانی تأکید کرد: من این را شخصاً در »تکه های 
سنگین سرب« لمس کردم که عده زیادی از کار 
تمجید کردند ولی حتی یکی از همین افراد پشت 
ضعف های مالی آن اثر و نیازهای گروه نایستاد، در 
حالی که آن نمایش صرفاً با کمک مرکز هنرهای 
نمایشی ارشاد و به عنوان تئاتر تولید مرکز روی 
صحنه رفت. این واقعیت ماجراســت اما در ذهن 
همکاران این گونه شکل گرفته که گویی بدیهی 

است که از این نمایش ها حمایت شده باشد. 

 مسئولان فقط عکس یادگاری می گیرند 
وی در ادامه اظهار کرد: مسئولان همیشه داعیه 
حمایت از این گونه تئاترها را دارند اما دروغ است. 
مسئولان نهادها و ارگان هایی بدون دعوت آمدند و 
نمایش مرا دیدند، فقط دعای خیر کردند و رفتند 
و هیچ گونه حمایتی در کار نبوده است. صادقانه 
بگویم که آن ها به گفته هایشــان در مصاحبه ها 
عمل نمی کنند. در واقــع من انتظاری ندارم که 
اتفاقی بیفتد اما آن ها خیلی وقت ها داعیه این را 
دارند که نمایش باید به این سمت و سو برود تا 
ما بتوانیم حمایت کنیم و توجیهی برای کمک 
داشته باشیم. ما به آن سمت و سو می رویم 
و آن ها فقط با ما عکس یادگاری می گیرند. 
اما چرا من دوباره به ســمت تئاتر دفاع 
مقدس می روم؟ زیرا فکر می کنم کاری 
که می کنم، درست است. من این کارها 
را بــرای این افراد انجام نمی دهم که حالا 
با کم توجهی آن ها آزرده شــوم. برای من 
شهید محمد جهان آرا کسی است که اگر 
نبود، من هم آرامش فعلی در زندگی ام را 
نداشتم. بنابراین من شخصاً ادای دین 
و احترام می کنم و اگر کســی نمایش 
را دوســت داشــت، باعث افتخار من 
اســت و اگر کسی دوســت نداشت، 
برایم اهمیتی ندارد زیرا قرار نیست من 

همیشه رضایت همه را جلب کنم. 
وی در خاتمه عنــوان کرد: من به عنوان 
یک تئاتری با افتخار این نمایش را به زبانی 
متفاوت تــر از کارهای جنگی روی صحنه 
خواهم بــرد و کاری می کنم کــه با این 2 
تریلوژی که درباره جنگ نوشتم، پس از مرگم 
اگر کسی درصدد بررسی تاریخ تئاتر جنگی 
آمد، ناگزیر از رجوع به تریلوژی هایم باشــد و 

این ادعا و افتخار من است.

آنچهمیخوانید

برای من شــهید محمــد جهان آرا 
کســی اســت که اگر نبــود، من 
هــم آرامش فعلــی در زندگی ام 
را نداشــتم. بنابراین اگر کســی 
نمایش را دوســت داشت، باعث 
افتخــار من اســت و اگر کســی 
دوست نداشــت، برایم اهمیتی 

ندارد

س: خبرگزاری مهر
عک
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خط عبرت

كلاهبردار 140 ميليون تومانى
از روى ديوار آمد

خط قرمز: فرد شــيادى كه از طريق ســايت واســطه گر ديوار باترفند فروش 
اتوبوس، يك ميليارد و 400 ميليون ريال كلاهبردارى كرده بود، شناســايى و 
دســتگير شد. رئيس پليس آگاهى خراسان رضوى در تشريح اين خبر گفت: با 
دريافت مرجوعه قضايى مبنى بر كلاهبردارى، موضوع در دســتور كار تيمى از 
پليس آگاهى قرار گرفت.  وى افزود: در بررسى اظهارات مالباخته كه اهل يكى 
از اســتان هاى غربى كشور است، مشخص شد اين فرد براى خريد يك دستگاه 
اتوبوس مسافربرى از طريق سايت ديوار با فردى كه فروشنده يك اتوبوس ولوو 
بوده آشنا شده و پس از صحبت هاى اوليه، با هم در منطقه قاسم آباد مشهد قرار 
ملاقات گذاشته اند. در ملاقات حضورى فرد فروشنده عنوان داشته كه اتوبوس 
155 ميليون تومان قيمت دارد كه 50 ميليون تومان آن قسط است و در توافق 
نهايى با يك ميليون تخفيف 104 ميليون تومان به صورت نقدى پرداخت مى كند 
و قرار مى گذارند كه فروشنده همان روز در محضر به وى وكالت كارى بدهد كه 
فرد فروشنده با ترفندى از او جدا شده و ديگر جوابگوى تلفن او نبوده و با استعلام 
از بانك مربوطه در خصوص اقســاط خودرو متوجه مى شــود كه اتوبوس داراى 
193 ميليون تومان قســط مى باشد.  سرهنگ رزمخواه تصريح كرد: كارآگاهان 
اداره مبارزه با جعل و كلاهبردارى پس از بررسى دقيق اظهارات مالباخته پس از 
چندين روز كار گسترده پليسى، سرانجام محل اختفاى متهم را در محدوده بلوار 

حجاب شناسايى و متهم را در حال تعمير اتوبوس دستگير كردند.
رئيس پليس آگاهى خراسان رضوى با اشاره به ادامه تحقيقات براى دستگيرى 
دو همدست متوارى متهم خاطرنشــان كرد: اتوبوس تا تعيين تكليف نهايى 
در پاركينگ توقيف و متهم برابر دســتور مقام قضايى روانه دادســرا شد. وى 
بيان داشت: متأسفانه با وجود كاربردهاى خوب سايت هاى تبليغ و فروش كالا 
شــهروندان بعضاً به اين آگهى ها اعتماد كرده و اقدام به ارســال وجه يا كالا 
مى كنند كه مشــكلات و دردسرهاى زيادى را به دنبال دارد كه به شهروندان 
توصيه مى كنيم صرفاً به شــماره تلفن و آدرس هــاى اعلامى كفايت نكرده و 
حتماً پس از رويت آگهى هاى تبليغاتى با مراجعه حضورى و مشاهده كالا و در 
معاملات ملكى و خودرو پس از انجام مراحل قانونى و استعلام هاى مربوطه اقدام 
به انجام معامله كنند.   سرهنگ رزمخواه در ادامه از كشف 9 فقره سرقت خشن 
و كيف قاپى در طرح مواجهه حضورى خبر داد. رئيس پليس آگاهى خراسان 
رضــوى گفت: روز دوشــنبه طرح مبارزه با ســرقت هاى خيابانى با محوريت 
زورگيرى و كيف قاپى در سطح شهر مشهد به اجرا درآمد. وى افزود: در اجراى 
اين طرح پليس آگاهى خراســان رضوى و رده هاى تابعه در شهرســتان ها با 
شناسايى سارقان سابقه دار 10 سارق خشن و كيف قاپ را دستگير كردند. وى 
گفــت: در بازجويى هاى به عمل آمده، متهمان در مواجهه حضورى با تعدادى 

از مالباختگان، به چهار فقره زورگيرى و پنج فقره كيف قاپى اعتراف كردند.

روزنــــامــــه  صـــبــح  ایـــــران

خط قرمز
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خط قرمز - مهــدى كاهانى مقدم: فرمانده 
انتظامى خراســان رضوى از جســت وجوهاي 
گسترده پليس براي شناسايي عاملان حمله به 
روحاني آمر به معروف و ناهي از منكر در نيشابور 
و دستگيري گردانندگان تجمع هاي خياباني در 

مشهد خبر داد.  
ســردار بهمن اميري مقدم به خبرنگار ما گفت: 
ساعت 22:15 روز يكشــنبه مردي موتور سوار 
به روحاني 36 ســاله كه امام جماعت روستاي 
معتمديه شهرستان فيروزه و از فعالان حوزه امر 
به معروف و نهي از منكــر بود، در خيابان رازي 
نيشابور نزديك شده و با افشانه فلفل به او حمله 

مى كند. 
وي افزود: در اين لحظه سرنشينان دو خودروي 
پژو 405 و پرايد 132 در محل متوقف شــده و 
روحاني جوان را با 16 ضربه چاقو مجروح كرده و 

به سرعت از صحنه متواري مي شوند. 
پيكر غرق بــه خون روحاني جــوان كه لباس 

شــخصي به تن داشته، بلافاصله به بيمارستان 
نيشابور انتقال يافته و او تحت مراقبت هاي ويژه 

پزشكي قرار مي گيرد. 
وضعيت جسماني اين روحاني جوان كه احمد 
نصرآبــادي نــام دارد، خوشــبختانه با تلاش 
پزشــكان رو به بهبودي است و در تحقيقات 
اوليه اظهار داشــته ضاربان هشت نفر بودند كه 
از دو خودرو پياده شــده و با چاقو و چوب به او 

حمله كرده اند. 
فرمانده انتظامى خراسان رضوى تصريح كرد: با 
توجه به حساسيت موضوع دستورات لازم صادر و 
پليس با سرنخ هاي موجود و ردزني هاي گسترده 
اطلاعاتي، جست وجوهاي خود را براي شناسايي 
و دســتگيري عاملان حمله بــه روحاني آمر به 

معروف و ناهي از منكر آغاز كرده است. 
وى در ادامــه ايــن گفــت وگو از دســتگيري 
گرداننــدگان تجمع هاي مردمــي در خصوص 
مشــكلات مؤسســه هاي مالي و اعتباري كه با 
سوء اســتفاده از احساسات پاك و خواسته هاي 
شــهروندان، آن ها را تحريك و حتــي اقدام به 
مستندسازي به منظور ارائه به شبكه هاي رسانه اي 
معاند و خبرسازى هاى كذب مي كردند، خبر داد 
و گفت: تيم هاي اطلاعاتي پليس امنيت عمومي 

خراســان رضوي در مرحلــه اول اين عمليات 
ضربتي، خانم جواني كه از گردانندگان و عاملان 

مستندسازي تجمع ها بود را دستگيركردند. 
ســردار بهمن اميري مقدم خاطر نشــان كرد: 
در ادامــه پيگيري هاي اطلاعاتي اين پرونده، دو 
سرشاخه اصلي تحريك مردم و برگزاري تجمع ها 
نيز دستگير و متهمان براي سير مراحل قانوني 

پرونده به مراجع قضايي معرفي شدند. 
وى تأكيد كرد: پليس خراسان رضوي با افرادي 
كه بخواهند نظم و امنيت شهروندان را خدشه دار 
كنند تعــارف ندارد و به پشــتوانه حمايت هاي 

دستگاه قضائي و همكاري آگاهانه شهروندان با 
اخلالگران امنيت و آسايش مردم برخورد قاطعانه 

و قانوني خواهد كرد.
*گفت وگو با روحانى مضروب

در همين حال روحانى مضروب حادثه نيشابور در 
گفت و گو با فارس در مورد حمله به خود توسط 
عده اى از اراذل و اوباش، اظهار داشت: براى ديدن 
دوســتم به مغازه اش در خيابان رازى مى رفتم و 

لباس روحانيت بر تن نداشتم.
وى ادامــه داد: به صــورت ناگهانى گاز فلفل به 
صورتم افشانه شد، هنگامى كه روى زمين افتاده 

بــودم، بدن خود را جمع كردم و نمى توانســتم 
چيزى را ببينم.

احمد نصرآبادى افــزود: وقتى روى زمين بودم، 
متوجه شدم چند نفر از دو ماشين پياده شدند، 
به سختى چشــمانم را باز كردم و در حالى كه 

تار مى ديدم، متوجه چوب در دست آن ها شدم.
اين روحانــى اضافه كرد: تعــداد دقيق آن ها را 
متوجه نشــدم، در ضمن قصد آن ها سرقت نيز 

نبود چرا  كه چيزى از وسايلم كم نشده است.
نصرآبادى با اشاره به جراحاتى كه به او وارد شده 
اســت، بيان كرد: علاوه بــر ضرباتى كه با چوب 
خورد ه ام، 16 ضربه چاقو نيز وارد بدنم شــده كه 

دو عدد از آن ها وارد ريه شده است.
وى تاكيد كرد: با توجه به اينكه لباس شخصى 
داشتم فكر نمى كنم آن ها خواسته باشند به عمد 
يــك طلبه را بزنند و احتمال اينكه مانند قضيه 
اتفاق افتاده در شهر رى باشد را نيز نمى دهم. اين 
روحانى متذكر شد: احتمال مى دهم در مبحث 
امر به معروف هايى كه داخل شــهر داشــته ام، 

شناسايى ام كرده باشند يا اشتباه شده باشد.
وى افزود: مدت ســه سال است كه در روستاى 
معتمديه شهرستان فيروزه مشغول به خدمت در 

لباس روحانيت هستم.

فرمانده انتظامى خراسان رضوى تشريح كرد

حمله به روحانى آمر به معروف و دستگيرى گردانندگان تجمع هاى خيابانى

خط قرمز: فرمانده انتظامى اســتان از دستگيرى قاتل 
ســريالى و كشــف دو فقره قتل در ســطح شهرستان 
بندرعبــاس خبــر داد و گفــت: تلاش بــراى يافتن 

جنايت هاى احتمالى مرد قاتل ادامه دارد.
ارديبهشــت ماه  پرونده اى از كلانترى 11 بندرعباس 
تحت موضوع فقدان خانم «فاطمه.ع» 35 ســاله، براى 
رسيدگى تخصصى به اداره مبارزه با جرايم جنايى پليس 

آگاهى تحويل كه بررسى هاى مقدماتى حاكى از آن بود 
كه فقدانى كه مدير يك اغذيه فروشــى است از روز 23 
ارديبهشت ماه بصورت ناگهانى مفقود و به منزل و محل 

كار خود مراجعه نكرده است.
با توجه به حساســيت موضوع و احتمال وقوع جنايت، 
تحقيقات ميدانى و اطلاعاتى كارآگاهان اداره مبارزه با 
جرايم جنايى در جهت كشــف واقعه آغاز و با اقدامات 
خاص كارآگاهى و پليسى و تحقيقات گسترده  مشخص 
شــد كه نامبــرده در بــازه زمانــى دو روزه منتهى به 
فقدان، ارتباطات تلفنى متعددى با شــخصى به هويت 
«محمدرضا» برقرار و به اتفاق متهم  منزل خود را ترك 

كرده است.
با هماهنگى مقام قضائى مخفيگاه متهم در شهرستان 
بندرعبــاس شناســايى و طى يك عمليــات ضربتى 
نامبرده دســتگير و مورد بازجويى قرار گرفت، با توجه 
بــه برخوردارى متهــم از هــوش و ذكاوت مثال زدنى 
و معلومات قضائى، در تحقيقــات مقدماتى با طراحى 
ســناريوهاى متفاوت، سعى در فريب مأموران و كتمان 

واقعيت را داشت ولى در مواجهه با دلايل و مدارك لب 
به اعتراف گشوده و به قتل فاطمه  به انگيزه طلب پول 

اعتراف كرد. 
متهم در تحقيقات مدعى شد كه به خاطر وصول طلب 
مالى از مقتول نقشه اى طراحى كرده و به بهانه تاسيس 
يــك رســتوران از او به عنوان مديــر داخلى دعوت به 
همكارى كرده و براى آشنايى با كارگران رستوران او را 
به منزل خود برده و او را به قتل رســانده و پس از مثله 
و بســته بندى كردن مقتول، آن را در سطل هاى زباله 

انداخته است.
با توجه به قتل مشابه ديگرى كه در سال 91 به وقوع 
پيوســته بود بررسى و تحقيقات بيشتر بر روى متهم 
انجام شد كه متهم چاره اى جز بيان حقيقت نيافته و 
به قتل خانم ديگرى با همين شيوه در سال 91 اعتراف 

كرد.
تحقيقات براى يافتن بقاياى اجساد و كشف سرنخ هاى 
احتمالى ديگر پيرامون جنايت هاى مشابه از سوى متهم 

ادامه دارد.

كشف 30 ميليارد ريال  دستگيرى قاتل سريالى زنان در هرمزگان
نقره قاچاق در مشهد 

خط قرمز: پليس آگاهى با دستگيرى سه فرد سودجو در مشهد 
30 ميليارد ريال نقره قاچاق كشف كرد. با كسب خبرى مبنى بر 
توزيع گسترده نقره قاچاق در شهر مشهد توسط فردى سودجو 

موضوع در دستور كار تيمى از پليس آگاهى قرار گرفت.
سردار بهمن اميرى مقدم گفت: كارآگاهان اداره مبارزه با قاچاق 
كالا و ارز با شناسايى اين فرد متخلف او را به صورت نامحسوس 
تحت نظر گرفتند.  سردار اميرى مقدم تصريح كرد: تيم رسيدگى 
كننده پرونده پس از چند روز تحقيقات ميدانى ســرانجام روز 
گذشته محل دقيق كالاهاى قاچاق را در يك منزل مسكونى در 
هسته مركزى شهر مشهد شناسايى و با هماهنگى مقام قضايى 

در اقدامى ضربتى وارد عمل شدند.
فرمانده انتظامى اســتان خراســان رضوى بيان داشت در اين 
عمليات ضمن دســتگيرى متهم و دو همدستش در بازرسى از 

محل 405 كيلوگرم انواع نقره قاچاق كشف شد.
وى با اشاره به اينكه ارزش اين محموله 30 ميليارد ريال برآورد 
شده خاطرنشــان كرد: سه متهم پرونده پس از تشكيل پرونده 

براى سير مراحل قانونى روانه دادسرا شدند.



خط بين الملل

فوتباليست قهرمان دروازه بان را از مرگ 
حتمى نجات داد  

ركنا: فوتباليست قهرمان در 
حركتى باورنكردنى با عكس 
العمل به موقع خود توانست 
دروازه بان مصدوم را در ديدار 
«اســلوواكو و بوهميانس» از 
مرگ حتمى نجــات دهد.  
«فرانســيس كانــه» بــا به 
موقع بيرون كشــيدن زبان 
دروازه بان مصدوم «مارتين 
بركووك» تيم چك او را از 

مــرگ نجات داد. «مارتين» براى گرفتن توپ از دروازه بيرون آمده كه به طور 
تصادفــى با مدافع تيم خود برخورد كرده و به زمين مى خورد در همين زمان 
زبان وى راه گلويش را مسدود كرده و حالت خفگى به دروازه بان داده است در 
همان زمان «فرانسيس» وارد عمل شده و دهان دروازه بان را باز كرده و با كنار 

زدن زبان دروازه بان مانع خفگى او شده است. 
فرانسيس مى گويد اين نخستين بارى نيست اين كار را انجام داده و تاكنون 4 
بار ديگر نيز چنين كارى را انجام داده است. فرانسيس به عنوان يك فوتباليست 
جهانگرد در كشورهاى تايلند، عمان، پرتغال، مجارستان، توگو و ساحل عاج نيز 

بازى كرده و تجربه هاى زيادى دارد.

قتل مشكوك يك زن توسط پليس آمريكا 
خط قرمز: نيروهاى پليس شــهر «مينياپوليس» در ايالت «مينه سوتا» زنى را 
كه با پليس تماس گرفته و يك درگيرى را گزارش داده بود، بعد از رســيدن 
به منزل وى به ضرب گلوله كشتند. رسانه هاى آمريكا گزارش دادند كه پليس 
شهر «مينياپوليس» در ايالت «مينه سوتا» روز شنبه زنى را كه با پليس تماس 
گرفته و يك درگيرى را گزارش داده بود، بعد از رسيدن به منزل وى به ضرب 

گلوله كشته است. 
بر اساس اعلام مقامات محلى ساعت 11:30 شامگاه روز شنبه دو افسر پليس 
بعد از تماس اين زن با شــماره اضطرارى و گزارش يك درگيرى در نزديكى 
محل ســكونتش در محله «فالتون»، به محله مذكور رفته و وى را هدف گلوله 
قرار دادند. پليس درباره هويت مقتول گزارشى منتشر نكرده اما خبرنگار شبكه 
خبرى «اى.بى.سى» در شهر مينياپوليس گزارش داده است كه اين زن 40 ساله 

«جاستين داموند» نام داشته و بومى استراليا بوده است.
فرزند اين زن روز يكشنبه در يك مصاحبه گفت: پليس مادر من را به دلايلى 

كه من آن ها را نمى دانم به قتل رسانده است.
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فوت دوقلوهاى به هم چسبيده 
نيكشهرى  

خط قرمز: فرهاد دادگر رئيس بيمارستان ايران ايرانشهر 
در جنوب سيستان و بلوچستان گفت: دوقلوهاى نيكشهرى 
كه از ناحيه سينه و شكم بهم چسبيده بودند به دليل نبود 

امكانات پزشكى پيشرفته در ايرانشهر فوت كردند.
دادگــر اضافه كرد: اين دوقلوها حاصــل دومين زايمان 
طبيعــى مادر نيكشــهرى در تاريخ 23 تير امســال در 
بيمارســتان 22 بهمن نيكشهر بودند. رئيس بيمارستان 
ايران ايرانشهر گفت: يكى از قل ها دچار ترشحات صفراوى 
شده بود و بايد براى ويزيت فوق تخصص نوزادان و فوق 

تخصص جراحى كودكان به مركز مجهزتر اعزام مى شد.
دادگر اظهار داشت: با وجود پيگيرى هاى لازم براى اعزام 
نوزادان متأسفانه به دليل پذيرش نكردن مراكز بالاتر، اين 

2 نوزاد جان خود را از دست دادند.

مرگ مشكوك يك شهرآبادى   
خط قرمز: مرگ مرد روســتايى در خانه اش ســناريوى 

مشكوكى را پيش روى مأموران پليس نيشابور قرار داد. 
ساعت 6 بعداز ظهر يكشنبه 25 تيرماه مرگ مشكوك مرد 
52 ساله به مأموران پليس نيشابور مخابره شد و خيلى زود 
تيم هاى پليسى و امدادى براى بررسى هاى بيشتر در محل 
حاضر شدند. پليس و امدادگران بلافاصله به محل حادثه 
در روستاى شهرآباد نيشابور رفته و زمانيكه پاى در خانه 

مرد ميانسال گذاشتند با جسد وى روبرو شدند.
بنــا به اين گزارش، با توجه بــه مرموز بودن اين صحنه 
مرگبــار بازپرس پرونده دســتور داد تا جســد اين مرد 
براى بررسى علت مرگ به پزشكى قانونى منتقل شود و 

تحقيقات تكميلى در دستور كار مأموران قرار دارد.

مرگ دلخراش زن نيشابورى 
در خرمنكوب 

خط قرمز: زنى 60 ساله هنگام كار با دستگاه خرمنكوب 
در شهرستان نيشابور به طرز دلخراشى جان سپرد. 

سرهنگ حسين بيات مختارى، رئيس پليس شهرستان 
نيشــابور در تشريح اين خبر گفت: ســاعت 17:00روز 
دوشنبه در پى اعلام مركز 110 مبنى بر يك مورد حادثه 
منجر به مرگ در اراضى كشــاورزى روستاى سرچاه از 
توابع بخش سرولايت بلافاصله مأموران انتظامى پاسگاه 
كلاته محمد جان به همراه عوامل امدادى به محل اعزام 
شدند.  وى افزود: در بررسى هاى به عمل آمده مشخص 
شد زنى 60 ساله به همراه همسرش در حال جمع آورى 
محصول گندم بوده كه لباســش گير كــرده و در داخل 

خرمنكوب گرفتار مى شود. 
مختارى تصريح كرد: جسد با كمك نيروهاى امدادى از 
داخل دستگاه خارج و با دستور مقام قضائى به سردخانه 

منتقل و پرونده براى سير مراحل قانونى تشكيل شد.

خط خبر
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خط قرمز: با تلاش مأمــوران كلانترى 13 كهريزك، اعضاى يك 
باند سارقان حرفه اى كه پس از سرقت خودرو و انتقال به پاركينگ 
باغى در اطراف شهرســتان ســاوجبلاغ اقدام بــه اوراق خودرو ها 
مى كردند دســتگير و به 21 فقره سرقت خودرو اعتراف كردند. در 
پى دريافت گزارش هاى مردمى مبنى بر تردد مشــكوك سه مرد 
و دو زن ناشــناس با خودرو هاى متفاوت به باغ ويلايى در منطقه 
كهريزك ساوجبلاغ پيگيرى موضوع در دستور كار مأموران كلانترى 
13 قرار گرفت. مأموران پس از بررسى موضوع و اطمينان از صحت 
و ســقم خبر با هماهنگى مقام قضائى به محل باغ اعزام و پس از 
چندين ساعت تحت نظر قرار دادن نامحسوس ورود و خروج افراد 
به باغ مذكور همراه با خودرو هاى مختلف، در اســتعلام از شماره 
پلاك خودروها محرز شــد كه خودرو هاى مذكور سرقتى هستند.
مأموران پس از محاصره باغ مورد نظر، در يك عمليات غافلگيرانه 
موفق به دســتگيرى پنج نفر از اعضاى باند شدند.متهمان پس از 
انتقال به پليس آگاهى ساوجبلاغ در بازجويى هاى تكميلى مأموران 
به جرم خود مبنى بر 21 فقره سرقت خودرو با همدستى يكديگر 
اعتراف كردند. در بازرسى از محل اختفاى خودروهاى سرقتى، سه 
دســتگاه خودرو پژو پارس و يك دســتگاه خودرو پرايد سرقتى و 
همچنين تعداد زيادى قطعات داخل خودرو و تجهيزات اوراق شده 
از خودروهاى سرقتى كشف شد. سر دسته باند سرقت خودروها در 
گفت و گو با خبرنگار قدس راز سرقت هاى سريالى شان را فاش كرد. 

*چند سالت است ؟ 44 سال 
*چقدر تحصيلات داريد؟ ليسانس منابع طبيعى دارم. 

*نقشه سرقت ها را چطور كشيديد؟ نقشه اى نبود. ما همه 
دور هم جمع شــديم كه با هم كار كنيم  بعد هم با هم به اين 
نتيجه رسيديم كه ماشــين بدزديم و اجزاى آن را قطعه قطعه 

بفروشيم اين طورى همه هميشه پول دستشان بود. 
*يعنى چه كار مى كرديد؟ همه ما ســابقه داريم. از 2 ماه تا 
2 ســال زندانى بوديم. اوايل دلــه دزدى مى كرديم و نهايت بعد 
از 1 ســال دستگير مى شــديم. الان وضع فرق كرده. هر بار كه 
رفتيم زندان و برگشتيم حرفه اى تر شديم. كار بيشتر ياد گرفتيم و 

حواسمان را جمع كرديم كارى نكنيم كه زود گير بيفتيم. 
*پس قبول داريد كه زندان دانشگاه است ؟ كار ياد مى گيريم 
ديگر، همه مدت زيادى بيكار هســتند همين كه با هم صحبت 
مى كنيم از تجربيات هم استفاده مى كنيم. من با بچه هاى زندان 
يكى دو بار بيشتر كار نكردم. بعدش كه آزاد شدم خودم تصميم 
گرفتم كار كنم. بچه هايى كه از زندان آزاد مى شــوند اگر معتاد 
باشــند كه باز خلافكار مى شوند، منتهى خيلى زود. اما اگر سالم 
باشند و مواد نكشند باز هم جذب باندهاى خلافكارى مى شوند 
چون ســابقه دار شده اند ديگر كسى به آن ها كار و بها نمى دهد. 
بچه هايى كه با من كار مى كنند همه آدم حسابى هستند. ما در 

باندمان معتاد نداريم.
*شگرد تان چطور بود؟ از سايت ديوار افرادى كه قصد داشتند 
خودروهايشان را بفروشند پيدا مى كرديم آدرس پاركينگ را هم 
مى گرفتيم حتى بعضى وقت ها با فروشنده ها قرار هم مى گذاشتيم. 

يك دور هم با ماشين مى زديم و دو ساعت بعد ماشين را مى برديم.
يك مدت  دو تــا از بچه ها در قالب وانتى در محله هاى مختلف 
پرسه مى زدند و مثلا گوجه و خيار مى فروختند اين طورى آمار 
خودروهايى كه مدت ها در كوچه خيابان پارك بودند و معلوم نبود 
صاحبانشان كجاســت را زود مى گرفتيم و بعد هم سر فرصت با 
ماشين امداد خودرو كه كسى شك هم نكند خودرو را به  محل 

مورد نظرمان منتقل مى كرديم. 
*چند تا ماشــين دزديد تا حالا؟ 100 تا شده. اما همه اش  
را اوراق نكرديم. بعضى ها را همين طورى فرســتاديم لب مرز يا 
استان هاى شرقى و غربى كه در مرز از آن ها استفاده كنند. بقيه 
را كه لوازمشان خوب و قيمتى بود و خوب هم به فروش مى رفت 

اوراق كرديم و فروختيم. 
*بيشتر چه ماشين هايى را سرقت مى كرديد؟ همه چى. از 
ايرانى ها پژو و پرايد و دنا  كه خيلى راحت سرقت مى شوند فقط 
دردسر دارند به غير از 206 و 207 كه كامپيوترش ارزشمند است 
پرايد و دنا به درد نمى خورند. اما خودروهاى وارداتى و اى 20 و اى 
30 و ياريس و مزدا  خيلى خوب هســتتند لوازم يدكى هميشه 
لازم دارند. البته ما از بازار سفارش مى گرفتيم و در جريان بوديم 
كه چه خودروهايى بازار دارند همان ها را بيشتر سرقت مى  كرديم 

كه زياد ماشين را نگه نداريم. 
*الان مى دانى  چه سرنوشتى در انتظارت است ؟

من سرقت كردم فقط زندانى مى شوم و رد مال دارم كه خب آن 
يك مقدارى سنگين است و زمان مى برد تا از پس رد مال كردنش 

بر بيايم. من آدم نكشتم كه نگران قصاص شدن باشم.

سردسته دزدان خودرو تهران درگفت وگو با قدس:

براى دزدى از بازار سفارش مى گرفتيم

 شكايت 40 افغانستانى از يك دختر ايرانى  
خط قرمز: دختر جوان ايرانى كه با تأسيس يك خوابگاه 
دانشجويى قصد داشت زندگى اش را سروسامان ببخشد، 
حالا با شــكايت تعدادى از دانشــجويان اين خوابگاه از 

جمله 40 دانشجوى افغان در زندان به سر مى برد. 
يك دختر جوان كه 11 سال تجربه كار در خوابگاه هاى 

دانشــجويى را داشته، با هماهنگى يكى از دانشگاه هاى 
بين المللى در يكى از استان هاى كشور، اقدام به تأسيس 

يك خوابگاه دانشجويى مى كند.

اين دختر جوان در يكى از مناطق گران قيمت شــهر، 

يــك ملك چهارطبقه را اجاره كرده و با دريافت مبلغى 

به عنوان وديعه از دانشجويان، كار را آغاز مى كند؛ واحد 

رفاه دانشــگاه، طبق قراردادى كه بــا صاحب خوابگاه 

(دختر جوان) داشته، ضمن معرفى دانشجو به خوابگاه، 

وعده هاى غذايى دانشــجويان را تأمين كرده و مبالغ و 

هزينه ها را نيز پرداخت مى كند.
اما اين پايان كار نبود و به تدريج رابطه دانشگاه و مسئول 

خوابگاه به خاطر برخى مســائل از جمله اينكه دانشگاه 
مدعى بوده موارد مورد انتظارش مانند مسائل بهداشتى 

از سوى خوابگاه تأمين نشده، به تيرگى مى كشد و نهايتاً 
هم ديگر از اين خوابگاه حمايت نمى كند.

دختر جوان پس از قطع شــدن حمايت هاى دانشگاه و 
به اميد اينكه قطع شدن اين حمايت ها موقتى است، با 

پس انداز خودش كار را ادامه مى دهد اما پس انداز ها هم 

ته مى كشد و نهايتاً مجبور مى شود از افراد مختلف قرض 
بگيرد تا هزينه هاى خوابگاه را تأمين كند.

او كه تأمين هزينه يك خوابگاه با 200 تا 300 دانشجو 

برايش بسيار دشوار بوده، اين بار دست به دامن مسئولان 

اســتان از جمله اســتاندارى و فرماندارى مى شــود و 

مسئولان استان وعده و وعيد هايى را مى دهند كه هرگز 

عملى نمى شود؛ جالب اينكه هزينه آب و برق و گاز اين 

خوابگاه به عنوان يك ملك تجارى محســوب مى شود و 
اداره ماليات نيز ماليات يك مجتمع تجارى را براى اين 

واحد وضع مى كند.

آن طور كه ســتاد ديه اعــلام كرده، نهايتــاً 74 نفر از 

دانشجويان اين خوابگاه كه بيشترشان هم دانشجويان 
خارجى هســتند، از اين دختر جوان به عنوان مسئول 
خوابگاه شــكايت مى كنند كه از ايــن 74 نفر، 40 نفر 

شكات افغانستانى هستند.
خلاصه اينكــه كارآفرين ديروز و ورشكســته امروز، با 
شكايت طلبكاران، به پرداخت حدود 485 ميليون تومان 
در حق شكات محكوم مى شود و فروش خانه پدرى هم 

كفاف طلب طلبكاران را نمى دهد. 



سوپر جام را از دست نمی دهد

»منشا« 3 هفته  بعد از جراحی بر می گردد
 فوتبال  حمیدرضاعرب    شاید یکی از دلایلی که 
موجب مخالفت شدید باشگاه پرسپولیس با برگزاری 
شهرآورد در شــهربیله فلد آلمان شد، همین بیماری 

گادوین منشا است. 
گرچه پرسپولیسی ها دلایل بسیاری در موافقت نکردن 
با برگزاری شهرآورد 85 دارند اما باید به موضوع بیماری 
منشا هم توجه داشت که احتمالا دست و پای برانکو را 

برای حضوری قدرتمندانه دراین بازی بسته است. 
گادوین منشــا با بیماری گوارشــی مواجه است. اگر 
بیماری ایجاد شده برای منشا از نوع درجه دو باشد او  
می تواند به رفع مشکل خود از طریق دارو امیدوار باشد 
اما اگر از نوع اول باشد او بی شک باید تن به عمل سخت 

جراحی بدهد. 
مدیربرنامه های منشا با تایید این خبر از انجام تست ها 

و آزمایش های دقیق تر پرده برداشت. 
به گفته وی قرار بود این بازیکن نیجریه ای عصر دیروز 
دوباره به پزشکان و متخصصان جراحی مراجعه کند تا 
از وضعیت خود آگاهی بیشتری بیابد. با توجه به اینکه 
در مرحله اول آزمایش ها گفته شده منشا نیاز به عمل 
جراحی دارد خیلی بعید است که بیماری او از نوع دوم 
باشد و این بازیکن باید به جراحی تن دهد. به احتمال 
 زیاد عمل جراحی خیلی زود انجام می شــود تا منشا 
بازی های زیادی را از دست ندهد و بتواند به زودی در 

ترکیب پرسپولیس قرار بگیرد. 
اگــر دوران دوری این بازیکــن از تمرین را 3 هفته 
تخمین بزنیم منشــا  احتمالا پــس از اولین بازی 
 پرســپولیس در لیــگ هفدهــم مقابل فــولاد به 

تمرین ها باز می گردد. اما این بازگشــت منوط به 
آن است که منشا  همین امروز جراحی کند و اجازه 
ندهد کار به درازا بکشد. البته مدیر برنامه های منشا  
تاکید دارد که این بازیکن به هفته اول هم می رسد 
که باید دید این اتفــاق رخ می دهد یا خیر. ظاهراً 
منشا  از عمل جراحی واهمه دارد و در آزمایش های 
اولیه ای که داشــته از پزشکان خواسته در صورت 
امکان با دارو مشــکل را از میــان ببرند اما این نوع 
بیماری ها چیزی نیســت که بتوان به ســادگی از 

کنارش گذشــت. پزشکان منشا مدیر برنامه هایش 
 را در جریــان تبعــات بــه تاخیرانداختن جراحی 
قــرارداده اند و به آن ها گفته اند که اگر جراحی را 
به عقب بیندازند ممکن اســت مشکل حادتر شود 
و خــدای نکرده کار به شــیمی درمانی و این جور 
درمان ها بیفتد. آخرین خبر از منشــا  این بود که 
شــاید مهاجم نیجریه ای بعد از بازی سوپرجام تن 
به جراحی بدهد. یعنی جمعه در ترکیب پرسپولیس 

بازی کند و بعد از آن به بیمارستان برود. 

ترکی پیشنهاد حضور دوباره در داوری 
را رد کرد

ورزش: محسن ترکی داور بین المللی که چندین مرتبه به عنوان 
برترین داور فصل فوتبال ایران انتخاب شــده بود فصل گذشته از 
دنیای داوری خداحافظی کرد. در این فصل حسن کامرانی رئیس 
دپارتمان داوری به او پیشنهاد حضور در کلاس داوران را به عنوان 
مدرس داد که ترکی این پیشنهاد را نپذیرفت.این داور بین المللی 
سابق فوتبال ایران حتی پیشنهاد شرکت در کلاس های فوتورو که 

برای تدریس داوری در آسیا برگزار می شود را هم نپذیرفت. 

تمدید ۲ ساله قرارداد اخباری با سایپا
ورزش: محمدرضا اخباری، دروازه بان ملی پوش سایپا که به منظور 
ســپری کردن دوران خدمت مقدس سربازی برای 2 فصل به تیم 
تراکتورسازی تبریز پیوسته بود در بازگشت مجدد به جمع نارنجی 

پوشان پایتخت، قرارداد خود را به مدت 2 فصل تمدید کرد.

ایران -  قرقیزستان ؛ نخستین گام 
امیدها در رقابت های زیر ۲3 سال آسیا

ورزش : تیم ملی کشورمان که به قرقیزستان سفر کرده است امروز و در 
نخستین بازی خود در رقابت های زیر 23 سال آسیا میهمان قرقیزستان 
اســت که امیدوار است با شکســت این تیم گام محکمی در شروع این 
رقابت ها بردارد. مریدی مدافع فولاد خوزستان و رضا کرملاچعب مهاجم 
سابق پرسپولیس دیروز به اردوی تیم امید اضافه شدند. باشگاه استقلال 
بر خــلاف مصاحبه رضا افتخاری که اعلام کــرده بود با تیم ملی امید 
همکاری می کنند هیچ کدام از بازیکنانش تیم امید را همراهی نکردند تا 

به نوعی آبی پوشان تیم ملی امید را تنها گذاشته باشند.

رفیعی: استقلال 1/5 برابر پول می داد 
اما نرفتم

ورزش سه: سروش رفیعی که دوشنبه شب مهمان برنامه خندوانه 
بود گفت: وقتی از پرسپولیس رفتم، گفتم یکی از دلایلی که می روم 
گرفتن پول بیشتر است ولی این موضوع تنها علت جدایی ام نیست؛ به 
همین خاطر خیلی از دوستان حرف هایی زدند اما بهتر است یادآوری 
کنم در نیم فصل سال گذشته باشگاه استقلال یک و نیم برابر و باشگاه 
تراکتورســازی دو برابر بیشتر از پولی که پرسپولیس پیشنهاد داد را 
به من ارائه کردند و در حالی که من دو سال و نیم پول نگرفته بودم 

می توانستم این تیم ها را انتخاب کنم ولی به پرسپولیس آمدم. 

ضد حمله

رضایی معطل آی تی سی 
وکیل کاوه از استقلال به فیفا شکایت کرد

ورزش ســه : پروسه عجیب صدور ای تی ســی در فوتبال ایران به گونه ای 
است که اســتقلالی ها بعد از سه هفته از درخواست رضایی برای امضای یک 
برگه ســاده هنوز راه به جایی نبرده و در جواب  این درخواست از باشگاه به او 
 پیغام داده اند که مدیر عامل باشگاه طی سه هفته اخیر وقت نداشته تا کارتابل 
نامه های  روزمره خود را نگاه کند تا این برگه را تایید کند. ســازمان لیگ هم 
در جواب درخواست فرســتاده کاوه رضایی گفته است که صدور آی تی سی 
به آن ها ارتباطی ندارد و فدراسیون فوتبال هم صدور آی تی سی را منوط به 
ارائه نامه و تاییدیه باشگاه استقلال  می داند و راه دومی را برای حل این مسئله 
نمی داند.در عین حال  خبر می رســد که وکیل رضایی در اروپا هم  شکایت 
خود  را به فیفا و بخش تی ام اس فرســتاده و رضایی هم اقدام وکیل خود را 

تایید کرده است.

ترابی: برای بازی در اروپا ناامید نیستم
تسنیم: مهدی ترابی ملی پوش باشگاه سایپا درباره ادامه حضور در این تیم و 
اینکه در این فصل هم بحث حضورش در فوتبال اروپا مطرح شــده بود، گفت: 
من بعد از پایان فصل صحبت هایی را با باشــگاه انجام دادم و وقتی آقای دایی 
به عنوان ســرمربی انتخاب شــد با او هم صحبت کردم. در نهایت قرار شد که 
همچنان در سایپا بمانم. امیدوارم که در فصل آینده شرایط برای لژیونر شدن 
من فراهم شــود. من به هیچ عنوان برای بازی در اروپا ناامید نیســتم و تلاش 
می کنم تا به این هدف برســم.وی تصریح کرد: من باید در این فصل بهترین 
عملکرد را داشــته باشم، چراکه در فصل گذشــته به دلیل مصدومیت شرایط 
خوبی را تجربه نکردم. مهم این اســت که در رده باشــگاهی درخشش داشته 
باشم و در تیم ملی هم جایگاه خوبی داشته باشم تا بتوانم شانس زیادی برای 

رفتن به اروپا داشته باشم.  14
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ورزشـــی

برانکو: دربی آلمان برگزار نمی شود
نود: برانکو ایوانکوویچ درباره جلسه  با مسئولان باشگاه پرسپولیس، اظهار 
داشت: ما ۱5 روز در ایران نبودیم. در مورد موضوعاتی مانند آماده سازی، 
آنالیــز و همه موارد موجود در تیم با آقای طاهری صحبت کردیم.وی با 
اشــاره به لغو دیدار استقلال - پرســپولیس در آلمان، خاطرنشان کرد: 
دربی که انجام نمی شود، اما سوپرجام قطعاً در زمانی که اعلام شده بود، 
برگزار خواهد شد.سرمربی تیم فوتبال پرسپولیس همچنین درباره دیدار 
تیمش برابر فولاد خوزستان در هفته اول هفدهمین دوره لیگ برتر اظهار 
داشت: سال گذشته گزینه قهرمانی بودیم، اما با این تیم به نتیجه تساوی 
یک - یک رضایت دادیم. این دیدار مشکل ساز است، چون هنوز به فُرم 

آمادگی کامل نرسیده ایم. 
برانکــو در واکنش به اینکه نفت تهران تمریناتــش را دیر آغاز کرده و 
بازیکنان آماده ای ندارد و به نظر می رسد که پرسپولیس دیدار آسانی در 
پیش داشــته باشد، گفت: این حرف ها را رها کنید! اتفاقاً خطرناک ترین 
بازی برای ما این دیدار است. همه می گویند آماده نیستند، اما زمان بازی 
آماده هســتند. با این حرف ها نمی توان مــن را گول زد. حریفان مقابل 

پرسپولیس با سرعت 2۰۰ کیلومتر در ساعت می دوند.

فریبا، عبدالهی و منصوریان با هتل تسویه کردند
استقلال ستاره فروشی می کند؟

ورزش: یکــی از اتفاقات عجیب اردوی اســتقلال در ارمنســتان ناتوانی 
مســئولان باشــگاه در پرداخت هزینه هتل بود. موضوعی که سرانجام با 
دخالت بهتاش فریبا، نصرالله عبدالهی وعلیرضا منصوریان فیصله یافت و این 
3 نفر با روی هم گذاشــتن دارایی های خود توانستند با هتل محل اقامت 
استقلال در ایروان تسویه حساب کنند. به گفته یکی از استقلالی ها که نمی 
خواهد نامی ازاو در رســانه ها برده شود، استقلال به شدت با مشکل مالی 
مواجه است که با لغو شهرآوردی که قراربود در شهر بیله فلد برگزارشود، این 
مشکلات فزونی هم خواهد گرفت و آن ها در پرداخت پیش قسط های اولیه 
بازیکنان ومربیان با مشکلاتی مواجه خواهند شد. این شخص که پرداخت 
 پول تســویه حساب با هتل محل اقامت استقلال در ارمنستان را نیز تایید 
می کند معتقد اســت با ادامه روند کنونی اســتقلال شاید ناچار به فروش 

برخی ستاره های خود شود تا بخشی از بودجه خود را تامین کند.

اعلام رأی جدید کمیته انضباطی
شکست 3 بر صفر آذرخش مقابل فرش آرا

ورزش: دیدار فرش آرا مشــهد و آذرخش بندرعباس از رقابت های لیگ 
برتر فوتسال که قرار بود روز 6 تیرماه در شهر مشهد مقدس برگزار شود، 
به دلیل عدم حضور تیم آذرخش بندرعباس این دیدار برگزار نشد.طبق 
ماده 84 آیین نامه انضباطی تیم آذرخش بندرعباس به استناد مقررات، 
3 بر صفر بازنده شد و باید 5۰ میلیون ریال جریمه نقدی پرداخت کند.

رأی فوق قطعی است.

سردار زوج مهاجم تیم ملی ایتالیا در لاتزیو
ورزش سه: کوریره دلااسپورت به عنوان یکی از معتبرترین روزنامه های چاپ 
شهر رم در ایتالیا دیروز صفحه سوم خود را به گزارش های تکمیلی از پروسه 
خرید سردار آزمون توسط باشگاه لاتزیو اختصاص داد و مدعی شد این مهاجم 
ایرانــی قطعا تا یک هفته آینده به عنوان خرید رویایی باشــگاه به طرفداران 

بیانکوچلستی معرفی خواهد شد.
سیمونه اینزاگی بعد از فروش مهاجمانی همچون جورجویچ و کیتابالده که در 
حال نهایی شــدن انتقال به اینترمیلان است روی سردار برای تکمیل زوجی 

مرگبار در کنار ایموبیله مهاجم تیم ملی ایتالیا نظر دارد.  

اعلام رده بندی سرمربیان فوتبال دنیا
برانکو همچنان بالاتر از منصوریان

ورزش: سایت کلاب ورلد رنکینگ تازه ترین رده بندی سرمربیان فوتبال دنیا را منتشر 
کرده که در این رده بندی برانکو ایوانکوویچ، ســرمربی کروات پرســپولیس با دو پله 
صعود در رده  یکصدوپنجاه و هفتم قرار گرفته و رده بالاترین سرمربی شاغل در فوتبال 

باشگاهی ایران محسوب می شود.
بعــد از ایوانکوویچ، علیرضا منصوریــان 4 پله پایین تر از همتــای کرواتش در رده 
یکصد و شصت و یکم قرار دارد و رده بالاترین ســرمربی ایرانی در رده بندی سرمربیان 

فوتبال دنیا است. 



پولادگر دو دقيقه هم براى من وقت نداشت

بهنام اسبقى: تكواندوى ايران دچار گروه بندى شده است
  تكواندو  ايسنا    بهنام اسبقى، قهرمان تكواندوى جهان 
در سال 2014 درباره دلايل عدم دعوت از او و خدابخشى به 
اردوى تيم   ملى اعزامى به گرند پرى، گفت : ما هم دليل اصلى 

را نمى دانيم. 
واقعاً نمى دانم اين تصميم فنى اســت يا از طرف فدراسيون 
اعمال شده اســت. من با مهدى بى باك هيچ مشكلى ندارم، 
اما نمى دانم اين تصميم شخص او است يا از سوى فدراسيون 

چنين تصميمى گرفته شده است.
دارنده مدال طلاى بازى هاى آســيايى 2014 اينچئون در 
واكنــش به صحبت هاى مدير تيم هاى ملى تكواندو مبنى 
بر تصميم كادرفنى و فدراســيون بر اســتفاده از نفرات با 
رنكينگ پايين تر در مسابقات گرندپرى، گفت : اصلا چنين 
صحبت هايى منطقى نيســت. شايد يك ورزشكار خودش 
تمايلى بــراى حضور در مســابقات گرند پــرى را ندارد 
پس نبايد نبود ديگر نفــرات را بهانه عدم دعوت از من و 

خدابخشى، اظهار كنند. 
بهنام اسبقى در ادامه صحبت هايش اظهار كرد: اگر مشكل 
بحث مالى و بودجه هســت به ما بگويند. مطمئنم بحث 
هزينه صحت ندارد ، زيرا پس از مسابقات گرند پرى دوباره 

تيم با پنج نفر به تورنمنت روســيه اعزام خواهد شد. اگر 
هم واقعا بحث هزينه صحت دارد حاضريم در صورتى كه 
فدراسيون به ما تأييديه شــركت در گرندپرى را بدهد با 

هزينه شخصى به اين مسابقات برويم. با شرايط پيش آمده 
هم ديگر فكر نمى كنم به مســابقات بتوانيم اعزام شويم. 
مســابقات 13 مرداد ماه شروع مى شود و با توجه به زمان 

كمى كــه داريم فكر نكنم به گرندپــرى بعدى هم اعزام 
شويم.

بهنام اسبقى در مورد پيگيرى وضعيتش از سوى فدراسيون 
تكواندو و اين كه با شخص پولادگر صحبتى داشته است، 
گفت : من روز شنبه براى اين كه با آقاى پولادگر صحبت 
كنم به فدراسيون تكواندو رفتم. چند ساعت حتى منتظر 
پولادگر ماندم و گفتند ايشــان وقت ندارند. با وجود اين 
كه گفتم فقط دو  دقيقه مى خواهــم حضورى با پولادگر 
صحبت كنم،  ولى باز هم گفتند كه او سرش شلوغ است 
و وقت ندارد. حتى نامه اى را هم كه نوشــته بودم با خودم 
برگردانــدم. وقتى فردى دو  دقيقه بــراى من وقت ندارد 

مطمئناً وقت خواندن نامه  مرا هم ندارد.
اين قهرمان آســيايى در پايان درباره حــال و اوضاع اين 
روزهاى تكواندوى ايران، گفت : روندى كه تكواندوى ايران 
در پيش گرفته اصلا روند خوبى نيســت. تكواندوى ايران 
دچار گروه بندى شده است. اين افراد از هر جبهه منتظرند 
كه يك نفر از تيم رو برو شكست بخورد و خوشحال شوند. 
در اين بين هم جوانان و تكواندو كاران بيشترين ضربه را 

مى خورند. 

انتقاد مديرعامل «شيميدر» به رئيس 
فدراسيون بسكتبال 

فارس: اميرحسين صفرزاده، مديرعامل باشگاه شيميدر در مورد اينكه 
مشحون گفته است صفرزاده صلاحيت صحبت در مورد كادر فنى جوانان 
را ندارد و همه را مثل خودش مى بيند، گفت: اتفاقا ما آقاى مشــحون را 

ديده ايم و بقيه را از قبَِل او ديده ايم. او بايد خودش را ببيند. 
مشحون عادت دارد كسى كه انتقاد مى كند را بى صلاحيت خطاب كند 
و از نظر او كســى كه در مورد قانون بازنشســته ها و مسن صحبت كند 
از كوچه و خيابان آمده و داســتان حســينقلى خانى را مطرح مى كند. 

متأسفانه روحيه نقدپذيرى در فدراسيون بسكتبال وجود ندارد. 
مديرعامل باشگاه شيميدر در مورد اينكه فردى كه گفته ايد در كادرفنى 
جوانان دلال بوده چه كســى اســت، گفت: در مورد آن فرد با برادران 
مشحون صحبت شده است. باشــگاه شيميدر كه در رده هاى پايه كار 
مى كند با اين مسائل درگير است و پدر يكى از بازيكنان به من گفته است 
آن فرد اعلام كرده در قبال دريافت مبلغى پسرش را به كانادا مى فرستد. 
هر حرفى كه مى زنيم برايش ســند و مدرك داريم. حالا خود مشحون 
بايد بيايد و بگويد كه چطور در مملكت اســلامى به كسى تهمت رشوه 

مى زند و همه را متهم مى كند.

مشحون: براى كسانى كه خيلى دنبال 
سن من هستند، بايد بگويم 96 ساله ام!

ورزش: محمود مشحون، رئيس فدراسيون بسكتبال در مورد آيين نامه 
جديد وزارت ورزش در مورد بالاى 70 سال نمى توانند رئيس فدراسيون 
شــوند گفت : يكى از دوستان اين مسئله را با خوشحالى عنوان مى كرد 
و مى گفت از فردا هم نمى توانى سركار بيايى. من هم گفتم هيچ ادعايى 
ندارم و هر روزى كه بگويند نيســتى، خيلى ســريع فدراسيون را ترك 
مى كنيم. مشحون ادامه داد: آيين نامه جديدى است كه براى انتخابات 
فدراســيون ها طراحى شده و براى آينده اســت. 10 مورد دارد كه بايد 
رعايت شود و يكى از آنها شرايط سنى است. در مجموع ارتباطى به حالا 
ندارد. وى در پاسخ به اين سؤال كه در حال حاضر چند سال داريد، گفت: 
اگر شما بخواهيد 76 سال دارم، اما بقيه كه خيلى دنبال آن هستند، بايد 
بگويم 96 ســاله! نمى دانم اين مسائل چه چيزى را حل مى كند. به چه 
مناسبت در اين شــرايط بايد تصوير ميرسليم كه از ستون هاى انقلاب 
اسلامى است يا ناطق نورى را با آن سابقه منتشر كنند. بنده در ميان اينها 

كمترين هستم، اما چرا بايد با شخصيت اين افراد بازى كنند؟

نايب قهرمانى گودرزى در مرحله پنجم 
تور دوچرخه سوارى اندونزى

ورزش: مرحله پنجــم تور بين المللى فلورس اندونزى با قهرمانى 
دانيــل وايت هاوس انگليســى به پايان رســيد و آروين معظمى 
گودرزى از پيشگامان نايب قهرمان شد و در اين مرحله موهد ايمام 
آرفين از اندونزى به مقام ســوم رسيد.با اين نتيجه آروين گودرزى 
جايگاه دوم خود را در جدول رده بندى مستحكم تر و فاصله زمانى 
خود را با ركابزن فرانســوى صاحب پيراهن طلائى كاهش داد. اين 
در حالى است كه در روز دوم آروين گودرزى به دليل بيمارى بيش 

از 12 دقيقه را از دست داده بود و در رده سيزدهم قرار داشت.

دعوت نوشاد عالميان و شهسوارى 
براى حضور در كاپ پينگ پنگ آسيا

ورزش: با اعلام كنفدراسيون آسيا، دو نفر از اعضاى تيم   ملى تنيس 
روى ميز مردان و زنان ايران جهت حضور در مسابقات تنيس روى 
ميز كاپ آســيا دعوت شدند. نوشــاد عالميان با رنكينگ 69 و ندا 
شهسوارى با رنكينگ 284 نفرات اول ايران در رنكينگ جهانى ، از 
24 تا 26 شهريور در آحمد آباد هند به ميدان مى روند. اين مسابقات 
كه با حضور 32 نفر از مردان و زنان برتر آسيا برگزار مى گردد، سى 

امين دوره خود را پشت سر خواهد گذاشت.

اساسنامه مشترك فدراسيون ها تا دو 
هفته آينده به هيئت دولت مى رود

ورزش: با اعلام كارگروه نگارش اساسنامه مشترك فدراسيون هاى 
ورزشى، ويرايش پايانى نگارش اساسنامه رو به اتمام و قرار است تا 
يكى دو هفته آينده به هيئت دولت ارسال شود. همچنين همزمان 
با ارســال آن به هيئت دولت، اساسنامه در اختيار فدراسيون هاى 
ورزشــى قرار مى گيرد تا به فدراسيون هاى جهانى نيز ارسال شود. 
همچنين يك نســخه از آن در اختيار كميته بين المللى المپيك 
(IOC) قرار مى گيرد. كيومرث هاشمى ،رئيس كميته ملى المپيك 
نيز با ارسال نامه اى به وزارت ورزش نظرات خود را در خصوص مواد 

و تبصره هاى مختلف اعلام كرده است.

خبر
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گوتزه: بازگشت به 
فوتبال فوق العاده 

است
پرفورم گروپ پورتالز: ماريو گوتزه كه 
به خاطر مشــكلات متابوليك خونى، 
مدت زيادى از فصل گذشته از حضور در 

تركيب دورتموند محروم بود، شادى خود را از بازگشت به زمين فوتبال ابراز كرد. 
ماريو گوتزه مى گويد: چند ماه گذشته اصلا براى من آسان نبود و اكنون احساس 
خوبى دارم. من برنامه خاصى براى بهبود مشكلم داشتم كه اين برنامه هر روز و هر 
هفته سخت تر مى شد. اين يك برنامه تمرينى ويژه و شخصى براى حل مشكلم بود 
و البته شامل 5 ماه تمرين، دويدن و بدنسازى طاقت فرسا مى شد. اكنون بعد از آن 
ماه هاى سخت، حضور در بازى هاى پيش فصل دورتموند تجربه فوق العاده اى است.

كلوپ: صلاح در 
حضور دومش در 

انگليس مى درخشد
اسكاى اسپورتس: سرمربى ليورپول 
معتقد اســت ســتاره جديد قرمزها 
يعنى محمد صلاح برعكس حضور در 

چلسى، مى تواند در دومين تجربه خود در ليگ برتر انگليس بدرخشد. يورگن 
كلوپ مى گويد: بازيكنان زيادى نشــان دادند كه مى توانند در تيم چلســى 
دچار مشــكل شوند. ده بروينه يكى از آن ها بود. ما هم براى خريد صلاح، به 
دوران حضورش در چلســى بى تفاوت بوديم. زمانــى كه در دورتموند بودم، 
صلاح در بازل بازى مى كرد و وقتى به مصاف اين تيم رفتيم، كيفيت بازى او 
باورنكردنى بود. تا خواستيم براى جذبش تلاش كنيم، او به چلسى رفته بود.

درخواست مورينيو 
براى اخراج والنسيا!

ورزش: در حالى كه منچستريونايتد 
اردوى پيش فصل  بــازى  در دومين 
خود در آمريكا بــه مصاف تيم رئال 
ســالت ليك رفته بود، ژوزه مورينيو 
تصميم  ســرخ  شــياطين  سرمربى 

عجيبى در اين مسابقه گرفت. در حالى كه در اواسط نيمه دوم آنتونيو والنسيا 
مدافع راســت يونايتد خطاى شديدى بر روى بازيكن حريف انجام داد، داور 
مســابقه به خاطر تداركاتى بودن بازى، به نزد مورينيو رفت و به او گفت كه 
مى توانــد والنســيا را تعويض كرده و به جــاى وى بازيكن ديگرى به زمين 
بفرســتد. اما مورينيو كه به تصميم داور اعتراض داشت، زير بار نرفت و داور 

نيز والنسيا را اخراج كرد تا يونايتد 10نفره به ادامه بازى بپردازد .

يك بام و دو هواى فدراسيون دوچرخه سوارى
ورزش: افزايــش تعداد دوچرخه ســواران 
ايرانى حاضر در فهرســت  دوپينگى هاى 
اتحاديه جهانى دوچرخه سوارى  باعث شد 
فدراســيون به دنبال مبارزه جدى ترى با 
اين معضل باشد. فدراسيون جدا از گرفتن 
وثيقــه 50 ميليون تومانى و تعهد، تســت 
سلامت هم از ركابزنان گرفت و اعلام كرد 
هر ورزشــكارى در هر جايگاهــى، از دادن 
تســت سلامت امتناع كند، حداقل تا پايان 
فصل اجازه شــركت در هيچ رويداد داخلى 

و خارجى را ندارد.
يكى از كسانى كه در مســابقات قهرمانى 
كشــور اجازه حضور به او داده نشد، آروين 
گــودرزى بود. البته او وثيقــه 50 ميليون 

تومانى خود را پرداخت اما تســت سلامت 
نداد و به همين دليل نگذاشتند در مسابقات 

قهرمانى كشور ركاب بزند. 
محمود وفايى، رئيس سازمان ليگ در مورد 
اين كــه آروين گودرزى چه زمان تســت 
سلامت خود را انجام مى دهد، گفت : آروين 
قرار است پس از بازگشــت از تور اندونزى 
تســت ســلامت خود را انجام دهد. وفايى 
در مورد شــرايط سخت فدراســيون براى 
جلوگيرى از دوپينگ، گفت : براى مبارزه با 
دوپينگ خيلى سفت و سخت در مسابقات 
قهرمانــى كشــور برخورد كرديــم و اجازه 
نداديم كســانى كه تست ســلامت ندادند 
در مسابقه شركت كنند. خوشبختانه همه 

تست سلامت خود را دادند. قادر ميزبانى هم 
در هفته  جارى ايــن كار را انجام داد. نكته 
قابل توجه در مورد نوع برخورد فدراســيون 
با قوانين خودش است زيرا قبلا اعلام كرده 
بود ركابزن تســت ســلامت ندهد در هيچ 
رويداد داخلى  و خارجى حق شركت ندارد. 
اگر تست سلامت اين قدر براى فدراسيون 
ضرورى است پس چرا به يك ركابزن اجازه 
حضور در يك رويداد بين المللى داده است 
و اگر تست سلامت براى فدراسيون اولويت 
نيست پس چرا به گودرزى اجازه حضور در 
قهرمانى كشور داده نشد؟ بنابراين رفتارى 
كه فدراســيون از خود نشان داده به نوعى 

دوگانگى در گفتار  و عمل است.

احسان 
روزبهانى به تيم ملى 

بوكس برمى گردد؟
ورزش: على دانشمندفر،دبير فدراسيون بوكس در مورد مشكلات سجاد 

محرابى براى حضور در اردوهاى تيم ملى بوكس گفت: محرابى در مسابقاتى 
شركت كرده است كه مورد تأييد آيبا نيست. با گزارشاتى كه در اين باره به 

آيبا شده است او از شركت درمسابقات زير نظر آيبا محروم است. اين در دست 
ما و فدراسيون بوكس ايران نيست. در اين باره مكاتباتى را با فدراسيون جهانى 
بوكس (آيبا) انجام داده ايم تا بتوانيم محروميت اين عزيز را برطرف كنيم و به 

محض اينكه اين مسئله برطرف شود او هم مى تواند به تيم ملى برگردد. 
وى در اين باره اظهار كرد: با اين حال اين به معنى حضور محرابى 

در تركيب تيم ملى نيست و او هم مانند احسان روزبهانى بايد 
در انتخابى هاى درون اردويى تيم ملى شركت كند 

و در صورت موفقيت به تيم ملى اضافه 
مى شود. 

ورود 
سازمان بازرسى به 

بازنشسته هاى ورزشى
ورزش: بعد از ارسال نامه هاى متعدد از سوى سازمان بازرسى 
كل كشور مبنى بر ممنوعيت فعاليت بازنشسته ها در ورزش، 

اقدامى از سوى فدراسيون ها در اين خصوص صورت نگرفت و در 
خيلى از فدراسيون ها روسا، اعضاى هيئت رئيسه و كارمندان بازنشسته 
در حال فعاليت هستند. سازمان بازرسى در ابلاغى جديد اعلام كرده 
مستقيما به اين امر ورود مى كند و موضوع از دست وزارت ورزش 
خارج شده است، اما نكته مهم اينكه افرادى كه بازنشسته هستند 

و تحصيلات مرتبط با فعاليت كارى خود دارند مى توانند با 
شرايطى خاص با فدراسيون ها همكارى كنند. براين 

اساس اين افراد بازنشسته بايد يك سوم كارمند 
عادى كار كنند و يك سوم آنها نيز 

حقوق بگيرند.

رضايت 
سرمربى تيم ملى 

واترپلواز شرايط ملى پوشان
فارس: الكساندر چيريچ، سرمربى تيم ملى واترپلو درمورد شرايط 
تيم ملى زير 20 سال ايران كه خود را براى حضور در مسابقات 

قهرمانى جهان آماده مى كند، گفت : چند وقت پيش در اردوى تداركاتى 
صربستان يعنى همان جايى كه رقابت هاى جهانى برگزار مى شود، حاضر 
شديم و شرايط كلى تيم خوب است. مسابقات مهمى در پيش داريم و از 
نظر روحى و جسمى كاملا آماده هستيم و اميدوارم نتايج خوبى بگيريم. 

وى درمورد گروهى كه ايران در آن قرار گرفته و حريفان تيم ملى 
ادامه داد: مى توان گفت كه ما در سخت ترين گروه مسابقات 

قرار گرفته ايم، چون با سه تيم قدرتمند آمريكا، روسيه و 
يونان همگروه هستيم و فقط پورتوريكو را 

مى توان حريفى معمولى دانست. 
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االله كرم استكى: 
حوادث تلخ تكرار شود، ديگر هندبال را رها مى كنيم

ايسنا: االله كرم استكى، ملى پوش هندبال با بيان اينكه هندبال نياز به حمايت وزارت ورزش و جوانان دارد، گفت : هندبال ايران 
نياز به حمايت وزارت ورزش و جوانان دارد. ما هندباليست ها هم، جوانان اين مملكت هستيم. بايد وزارت ورزش و جوانان هندبال 
را نيز مورد حمايت خود قرار دهد تا مشــكلات اين فدراسيون بر طرف شود. االله كرم استكى در مورد اردوى تيم   ملى هندبال 
ايران، اظهار كرد: خدا را شــكر اردوها از ســر گرفته شد. ما در اين سال چند تورنمنت مهم داريم و بايد دو تا سه مدال را براى 
هندبال ايران به ارمغان بياوريم. هدف ما حضور در المپيك، جام ملت هاى آسيا و بازى هاى آسيايى جاكارتا است كه اگر بتوانيم در 
اين سه تورنمنت خوب ظاهر شويم، هندبال به روزهاى خوب خود بر خواهد گشت او در پاسخ به اين سؤال كه چقدر به جهانى 
شدن هندبال ايران اميد داريد، گفت : تيم عالى است. قول مى دهم كه قهرمان آسيا شويم. قطر تيم خوبى است و از رقيبان اصلى 
ما است، اما خب ما هم تيم خوبى هستيم. ملى پوش هندبال در مورد عليرضا حبيبى، مربى تيم   ملى هندبال معتقد است كه 
مى تواند از پس تيم بر آيد، گفت : عليرضا حبيبى با شناخت خوبى كه از بازيكنان دارد و با رابطه خوبى كه با هر كدام از ملى پوشان 
دارد مى تواند از پس تيم بر آيد. خود حبيبى هم مى داند كه تيم نياز به مربى خارجى دارد و اميدواريم كه شــرايط براى تيم 
مهيا شود. عضو تيم باشگاهى دينامو بخارست رومانى در پايان با گلايه از اوضاع گذشته بيان كرد: ما هندباليست ها ديگر خسته

 شده ايم و اگر دوباره حوادث تلخ گذشته براى هندبال تكرار شود همه، اين رشته را كنار خواهند گذاشت.

تلگرامى

1

  فرآيند انتقال «شزنى» دروازه بان سابق آرسنال و رم به يوونتوس نهايى شد.
   فرانســيس كوكلن هافبك آرسنال، خونســردى فوق العاده الكساندر لاكازت 

مهاجم جديد اين تيم در مقابل دروازه حريفان را ستود.
   روملــو لوكاكــو مهاجم جديد يونايتد بعد از به ثمر رســاندن اولين گل براى 

شياطين سرخ در بازى تداركاتى پيش فصل اين تيم، تاكيد كرد كه براى گلزنى 
به اولدترافورد آمده است.

   باشــگاه وســت هم در يك قدمى خريد خاوير هرناندز مهاجم مكزيكى سابق 
منچستريونايتد و بايرلوركوزن قرار دارد.

   آرسن ونگر سرمربى آرسنال از تصميم باشگاه براى نفروختن الكسيز سانچز خبر 
داد كه تنها يك سال از قراردادش باقى و تاكنون حاضر به تمديد آن نشده است.

   كلوديو رانيرى ســرمربى جديد نانت فرانســه مى گويد دوســت دارد تنها از 

زمان هاى شادى حضورش در لسترسيتى صحبت به ميان بياورد.
   تياگو هافبك بايرن مونيخ معتقد اســت الكسيز سانچز و ادن آزار ستارگان دو 
تيم آرسنال و چلسى، در اين تيم باقى بمانند و بهترين بازى خود را در مصاف با 

قهرمان آلمان در تور آسيايى انجام دهند.
   با اينكه بسيارى از رسانه ها از تكميل انتقال ايوان پريشيچ از اينتر به يونايتد در 

روزهاى آينده خبر مى دهند، ژوزه مورينيو سرمربى شياطين سرخ تاكيد كه هيچ 
ايده اى در خصوص اين انتقال ندارد.

   باشگاه لسترسيتى اعلام كرد بعد از درخواست رياض محرز ستاره الجزايرى اين 
تيم براى خروج از جمع روباه ها، هنوز هيچ پيشــنهاد رسمى براى وى به دست 

آن ها نرسيده است.
   بعد از اولتيماتوم باشــگاه دورتموند به مهاجم خود پير امريك اوباميانگ براى 
مشــخص كردن وضعيت آينده خود، منابع خبرى از توافق وى با مسئولان اين 

باشگاه براى ماندن در وست فالن خبر مى دهند. 



 جامعه/ مسعود حیدری معینی 
یکی یکی از خانه بیرون می آمدیم 
و در مســیر راه می شدیم چند نفر 
توی کوچه، کیف به دســت،جلو در مدرسه آب 
 و جارو شــده بود و با شــور و شوق وارد مدرسه 

می شدیم.
هرکسی اسم بچه اش رو در همون مدرسه محل 
خودش می نوشت و بعد دانشگاه و از همون محله 
دکتر، مهندس و کاسب و بازاری تحویل جامعه 
می شد.اما نمی دونم چی شد که یهو همه دنبال 
ثبت نام بچه شون در مدرسه یک کوچه بالاتر و یا 

بهتر بگم بالا شهرشدن!

 سفارش برای ثبت نام خارج از محدوده
الو سلام! قربانی هستم همســایه طبقه بالایی. 
بفرمایید، آقای قربانی در خدمتم.آقا دســتم به 
دامنت اسم دخترم رو توی مدرسه نمی نویسند.

چرا آقای قربانی شــما که توی محدوده هستید 
حتماً می نویسند.نه این مدرسه محله خودمون رو 
نمی گم مدرسه بالاشهر که خانم شما اونجا درس 
میدن، چون همکلاســی دخترم در اون مدرسه 
ثبت نام کرده و دو ســال دیگه هم کنکور داره، 
میگن اون مدرســه معلم های خوبی داره،خانم 
شما هم که دبیر اونجا هستند لطف کنید بگید 

سفارش دختر ما رو هم بکنه.

 50هزارتومان برای داخل محدوده
الو آقای خبرنگار چه نشسته ای که خون به دل ما 

کردند.چی شده دوست عزیز؟
چی می خواستی بشه دختر دسته گلم که شاگرد 
اول مدرسشــه زنگ زده به گوشیم و های های 

گریه میکنه! چرا دوست عزیز مگر چی شده؟ 
امروز با مادرش رفته مدرسه کارنامش رو بگیره 
مدیر مدرســه کارنامش رو نداده، گفته شما باید 
50هزار تومان برای کمک به مدرسه واریز کنید 
تا کارنامش رو بدیم. من نمی دونم این گروکشی 
برای چیه؟ مدرسه دم خونه ماست و بچه من هم 
شــاگرد اوله، نه تنها بهش جایزه ندادن که باید 

50هزار تومان هم بدیم.

این ها نمونه هایی اســت از چند روایت، درد دل 
و گلایه هایی است که مخاطبان ما و بسیاری از 

شما با آن مواجه اند. 
عده ای می گویند، بعضی مواقع یک مدرسه اسم 
و رســمی در می آورد و یا تعداد قبولی هایش در 
کنکور و تیز هوشان و دیگر آزمون های تک بعدی 
بالا می رود، همین موضــوع عاملی برای ازدحام 

ثبت نام می شود.

سعادتمند از معلمان با سابقه می گوید: متأسفانه 
سیاســت های نادرســت آموزش و پــرورش در 
یکی دو دهه اخیر ســبب شده که مشکل ثبت 
 نــام به غولی بی شــاخ و دم بــرای اولیا تبدیل

 شود.
وی معتقد است به جای اینکه مدیران و مسئولان 
آموزش و پرورش در مراســم مختلف از مدیران 
فلان مدارس نمونه و غیره قدردانی و تشــکر و 
افتخارات خود را در بوق و کرنا کنند، بهتر است 
به دل مدارس مناطق محروم در منطقه خدمتی 
خــود بروند و بــه دانش آمــوزان و معلمان این 
مدارس قوت قلب بدهند و شرایط را برای اجرای 

عدالت آموزشی مهیا کنند.
محبوبه مدرسی از اولیای دانش آموزان می گوید: 
متأســفانه چه در محدوده مدرســه باشی و چه 
نباشــی به هر دلیلی باید پول بدهی تا بچه ات 

را ثبت نام کنند! وی می افزاید: شــاید این پول 
را در ابتدای ســال تحصیلی از تو نگیرند ولی در 
حین سال یا آخر سال موقع کارنامه باید به اسم 
کمک به مدرسه پرداخت کنی! چرا مسئولان ما با 
صداقت در رسانه ها اعلام نمی کنند که پول ندارند 

تا مدارس را بچرخانند؟ 
ســعید کاهانی کارمند بازنشســته ای است که 
پس از ثبت نام فرزندش در مدرســه سرکوچه 
شــان برای ثبت نام خواهر زاده اش مجبور شده 
100هزارتومــان به بنگاه بدهد تا برایش قولنامه 
صادر کند تا بتواند خواهر زاده اش را در مدرســه 
ثبت نام کند! ولی به رغم داشتن قولنامه باز هم 
ثبت نام انجام نشــده و وقتی بناچار به مدرسه 
دیگری مراجعه می کند، مدیر مدرســه جدید به 
او می گوید به جای اینکه 100هزار تومان به بنگاه 
بدهید پول را به حساب مدرسه واریز کنید و یک 
قولنامه دســتی بیاورید تا خواهرزاده تان را ثبت 

نام کنیم!

 هزینه قولنامه های صوری چند میلیارد 
می شود؟

در پی تماس ها و مراجعات مردمی و گزارش های 
میدانی توســط خبرنگارمان و مراجعه به دفاتر 
مشــاور املاک نــرخ تنظیم قولنامــه صوری از 
100هزار تا 300هزارتومان اعلام شــده که البته 
در مناطق برخوردارتر قطعاً مبلغ از این هم بیشتر 
خواهد بود! خدا می داند در سال چند میلیارد پول 
برای چنین قولنامه هایی از جیب مردم پرداخت 
می شــود و به جای ورود این پول به سیســتم 
آموزشی و ســبد خانوار به جیب بنگاه داران بی 
تعهد می رود.به رغم تلاش خبرنگار ما در خصوص 
برقراری ارتباط با رئیس اتحادیه مشاوران املاک 
بارها تماس تلفنی و به رغــم قول قبلی، وی از 
پاسخ به پرســش های ما در این خصوص امتناع 

کرد!
اما عضو هیئت رئیسه اتحادیه مشاوران املاک به 
ما می گوید: در سال های قبل با آموزش و پرورش 

هماهنگ کرده بودیم، مدارس هیچ قولنامه ای را 
بدون کد رهگیری بــرای ثبت نام دانش آموزان 
قبول نکنند. مصطفی قلی خسروی تأکید می کند: 
وقتی قولنامه ای دارای کُد رهگیری باشد یعنی در 
سیستم ثبت شده است و در صورتی که بخواهد 
قولنامه دیگری نوشته شود امکان پذیر نیست و 
از سویی اداره مالیات هم از مالک مالیات دریافت 
خواهد کرد؛ بنابراین شاید بتوان گفت تا 90درصد 
جلوی تخلفات گرفته می شود و مشکل افزایش 
جمعیت برای سهمیه مدارس پیش نخواهد آمد.

عضو هیئت رئیسه اتحادیه مشاوران املاک تأکید 
می کند: در صورتی که تخلفی از سوی مشاوران 
املاک در نوشــتن قولنامه های صوری مشاهده 
شود، این کار حتی موجب ابطال پروانه این واحد 
صنفی خواهد شد. خسروی معتقد است که مردم 
باید پلیس ما باشند و جلوی این تخلفات را بگیرند 
نه اینکه بــا تهیه این قولنامه ها بــرای ثبت نام 

فرزندشان اقدام کنند.

مردم به دنبال قولنامه های کاذب 

آموزش و پرورش بازار املاکی ها را داغ کرد
چهارشنبه 28 تیر 1396
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روزنــــامــــه  صـــبــح  ایـــــران

جامعه

آنچه می خوانید :
یکی دیگــر از حاشــیه های ثبت نام 
مدارس، موضوع نام نویســی دانش 
آمــوزان در مدارس محل ســکونت 
آن ها و البته اثبات این مهم بر اساس 
قولنامه هایی اســت که باید توســط 
بنگاه های معاملات املاک تایید شود. 
مسئله ای که باعث شده است عده ای 
نیز از این فرصــت برای خود بازاری 
ایجاد کرده و با صــدور قولنامه های 

صوری به نان و نوایی برسند

ساختار سازی، رمز کارآمدی است
 درآمد پزشکان در گرو سلامت جامعه، به گونه ای است که هر آنچه 
افراد جامعه از سلامتی بیشتری برخوردار باشند، درآمد آن ها نیز بیشتر 
خواهد بود. این طرحی اســت که هم اکنون در چند کشــور در حال 
اجراســت.طرحی که درآمد پزشکان؛ ضمانت سودآوری شرکت های 
بیمه گذار و ســلامت افراد جامعه در آن لحاظ شده و قانونگذار تمام 
جوانب را در نظر گرفته است. پزشکان در این طرح، با جدیت پیگیر 

سلامت بیماران هستند و به سمت پیشگیری می روند تا درمان.
بد نیست با این قانون آشنا شوید و از این رو،مردم با خواسته های بحق 
خود از قانونگذاران و دولت آشنا شوند. طرحی که در کشور های دیگر 
عملیاتی شده و در کشور ما نیز بستر های مورد نیاز آن موجود است 
و باید تحولی در دیدگاه مدیریتی و برنامه ریزی شکل بگیرد. در این 
قانون، طبق ضوابط تعیین شــده، هر پزشک حافظ سلامت چندین 
بیمار اســت که شمار بیماران توسط قانون مشخص و از یک سقفی 

نمی تواند فراتر رود.
نکته اول اینکه مردم پزشک خود را بر اساس مؤلفه هایی چون حاذق 
بودن، با سواد بودن، چیره دستی، به روز بودن و... انتخاب می کنند که 
در همین ابتدا پزشک برای به دست آوردن درآمد و جذب بیماران، به 
ارائه عملکرد خوب تشویق می شود، زیرا رفتار آن ها در جامعه تبلیغاتی 
امروز ســبب جذب بیماران می شــود. در مرحله بعد شــرکت های 
بیمه گــذار، حق بیمه را از مردم دریافت می کنند و بر اســاس قانون 
نوشته شــده به ازای هر فرد، مخارج درمان یک سال آن به حساب 
پزشک مربوط واریز می شود و طی سال تمام هزینه های درمان بیمار 
را خود پزشک باید پرداخت کند و این موضوع سبب می شود پزشک 
تمام تلاش خود را به کار بگیرد که مراجعه کننده ها کمتر بیمار شوند 
و از روش های پیشگیری به جای درمان استفاده کنند. در اصل، درآمد 
پزشکان به سلامت مراجعان وابستگی مستقیم دارد. این نوع قوانین 
به ســود مردم، دولت و سازمان های مرتبط و بیمه گذار است و البته 

شکل گیری ساختاری مناسب، رضایت همگان را دربر دارد.
اکنون حــدود چهار دهه از انقلاب می گــذرد. انقلابی که از مراحل 
گوناگونی گذر کرده و طبیعی است تمام حکومت ها پس از شکل گیری 
بایــد این دوره هــا را بگذرانند، اما زمان صرف شــده در اصلاحات و 

شکل گیری متفاوت است.
مرحله اول شکل گیری حکومت و تحول بنیادین در رویکرد ها و پس 
از آن تشــکیل نظام واحد بر اساس شاخصه های تعیین شده است.ما 
اکنون در مرحله ساختار سازی هستیم. جمهوری اسلامی ایران اکنون 
در مرحله ای قرار دارد که زمان ساختارســازی آن فرا رســیده است. 
ساختارهایی منطبق بر شاخصه های نظام به گونه ای اصولی و کارآمد و 
این ساختار ها باید فارغ از هر دولت و جناح و حزبی شکل گیرد. اکنون 
زمان آن رســیده که مردم خواسته های بحق خود را از قانونگذاران و 
دولتمــردان مطالبه کنند، آن هم با انتخاب افرادی که دغدغه اصلی 
آن ها ساختن ساختارهایی باشد که هر دولتی بر سر کار بیاید چاره ای 

جز حرکت بر اساس آن ساختارها نداشته باشد.
قانونی که ذکر شد، نمونه ای از ساختارسازی در حوزه پزشکی بود که 
البته قانون های دیگری از این دست در حوزه های دیگر نیز وجود دارد 
که هم اکنون در حال اجراست. ساختار سازی رمز بلوغ نظام و بیانگر 
کارآمدی آن و رسیدن به گام بعدی یعنی شکل گیری تمدن اسلامی 

و معرفی به سراسر دنیاست.

 رئیس پیشین انجمن رادیولوژی ایران
با انتقاد از روند رد صلاحیت ها:

قانون  نظام پزشکی نیاز به جراحی دارد
جامعــه - علی پور: رئیس 
پیشــین انجمــن رادیولوژی 
ایــران در آســتانه انتخابات 
سازمان نظام پزشکی می گوید: 
قانون  نظام پزشــکی نیاز به 

جراحی دارد.
دکتر عبدالرضا صداقت با بیان 
این مطلب به خبرنگار ما می 

افزاید: گرچه قانون نظام پزشکی دارای نکات مثبتی است اما از برخی 
کاستی ها و نقص در قانون نیز برخوردار می باشد از این موارد می توان به 
ساختار هیئت نظارت اشاره کرد. چنانکه در ترکیب این هیئت  4 عضو 
دولتی و سه نفر از مجلس هستند. در واقع به راحتی می توانند افرادی 
که مایلند را رد صلاحیت کنند.در شهرســتان ها نیز چنین  وضعیتی 
حاکم اســت به نوعی که دانشگاه های علوم پزشکی نقش مستقیم و 
مؤثری  در انتخاب هیئت های نظارت ایفا می کنند.چرا که اغلب وقتی 
در شهرســتانی فرد یا موضوعی تأیید و تصویب می شود به دلیل عدم 

شناخت کافی هیئت نظارت مرکزی همین موارد پذیرفته می شود. 
وی که1۲ ســال عضویت در مجمع عمومی سازمان نظام پزشکی را 
در کارنامــه  فعالیت صنفی خود دارد می گوید:با کنکاش بر وضعیت 
رد صلاحیت شــدگان در ادوار گذشــته نیز اهمیــت توجه به این 
مقوله مشهود اســت.به طوری که شاهد بودیم درحالی دکتر شهاب 
الدین صدر رد صلاحیت شد که وی رئیس نظام پزشکی کشور بود.
همچنین دکتر تقی  نوربخش در حالی تأیید صلاحیت  نشــد که با 
روی کارآمدن دولت آقای روحانی به عنوان مدیر عامل سازمان تأمین 
اجتماعی کشور انتخاب شد.  این در شرایطی است که به طور منطقی 
مسئولیت سازمان تأمین اجتماعی سنگین تر و فراگیرتر از مجموعه 
سازمان نظام پزشکی می باشد.چگونه ممکن است فردی را در کسوت 
سازمان نظام پزشکی رد صلاحیت می کنند ولی همان فرد به عنوان 
مدیرعامل سازمان تأمین اجتماعی برگزیده می شود؟ به هرروی این 
شــواهد حکایت از  کاســتی هایی  دارد که به نقص قوانین مربوط 
می شود. دکتر صداقت تأکید می کند: سازمان نظام پزشکی باید طی 
دوره 4 ســاله تعیین شده به بررسی چالش ها و مشکلات پرداخته و 
نسبت به اصلاح آن ها اقدام کند. همچنین از آنجا که بیش از1۲ سال 
از عمر قانون جدید نظام پزشــکی  می گذرد، امروز نیازمند اصلاح و 

بازنگری است. 

یادداشت

خبر

 جامعه/ محمود مصدق  گویا سرگردانی مردم بر سر انتقال 
مالکیت خودرو تمامی ندارد.حدود یک ماه پیش وقتی سردار 
سعید منتظرالمهدی سخنگوی نیروی انتظامی عنوان کرد 
»قانــون در ماجرای ثبت خودرو، حق را به پلیس داده و برگ 
سبزخودرو صادر شده از سوی پلیس رسمیت دارد و هیچ الزام 
قانونی برای مراجعه به دفترخانه ثبت برای نقل و انتقال خودرو 
وجود ندارد«، با این اظهار نظر شــاید تصور می شد اختلاف 
نظر پلیس راهور و کانون ســردفتران بر سر مرجع ثبت سند 
مالکیت خودرو برای همیشه پایان یافته است، اما سخنان چند 
روز پیش محســنی اژه ای؛ معاون اول قوه قضائیه مبنی بر 
این که برگ سبز ناجا سند رسمی محسوب نمی شود و طبق 
بخشنامه صادره از سوی ریاست قوه قضائیه چنانچه خودرو در 
دفاتر ثبت نشود، در دادگاه سند رسمی محسوب نمی شود، 
نشان داد که گویا امیدی به پایان یافتن این دعوا و در نتیجه 
رفع مشکلات مردم نیست. حال باید دید مردم در قبال این 
تعارض چه واکنشــی از خود نشان می دهند آیا روند مراجعه 
مردم به دفاتر اســناد رسمی کشور برای ثبت سند خودرو به 

نسبت گذشته رو به کاهش است یا افزایش؟

 برای محکم کاری دو سند می گیرند
مرد میانســالی که به مرکز تعویض پلاک شرق تهران آمده 
است و خود را »علیرضا« معرفی می کند، در پاسخ به پرسش 
خبرنگار ما می گوید: اگرچه برگ سبز خودرو کاملاً برای احراز 
هویت خودرو و مالک کافی است و هیچ نیازی برای مراجعه 

به دفاتر ثبت اسناد رسمی جهت دریافت سند خودرو نیست، 
اما همه این کار را انجام می دهند.

وی ترس از حوادث احتمالی و معتبر ندانســتن سند برگ 
سبز خودرو از سوی دادگاه ها را مهم ترین دلایل مراجعه مردم 
به دفاتر اســناد رسمی جهت نقل و انتقال خودرو می داند و 
می گوید: هم اکنون مــردم برای محکم کاری  مجبورند دو 

سند برای یک خودرو بگیرند. 

 ضرورت اصلاح قانون مربوط به  نقل و انتقال خودرو 
مرتضی، که با دریافت برگ ســبز خــودرو در حال خروج از 
مرکز تعویض پلاک شرق تهران است نیز نظر مشابهی دارد 
و می گوید: دریافت ســند از دفاتر ثبت فایده خاصی ندارد، 
اما مردم مجبورند چون می ترسند در صورت ایجاد مشکلی 

برایشان دادگاه ها رسیدگی نکنند. 
وی با تأکید بر اینکه حتماً برای انتقال سند خودرو به یکی 
از دفاتر رسمی مراجعه می کند، می افزاید: این کار را حسب 
تجربه می کنم، چون سه سال پیش خودروی خودم را با سند 
برگ ســبز فروختم. البته برای این منظور هزینه زیادی هم 
ندادم، اما طولی نکشــید که متوجه شدم ماشینم دو دست 
خرید و فروش شــد و حالا خریــدار جدید می خواهد آن را 
سند بزند، اما دفترخانه قبول نمی کند و می گوید وجود سند 

قبلی الزامی است.
وی با اشاره به اینکه بهتر است نقل و انتقال خودرو از سوی 
راهور انجام شود، می افزاید: چون این گونه علاوه بر پرداخت 

هزینه کمتر وقت آن ها هم کمتر تلف می شود، بنابراین باید 
قانون مربوط به نقل و انتقال خودرو اصلاح شــود تا مردم از 

این سرگردانی نجات پیدا کنند. 

 مشکل مردم میزان هزینه های ثبت است
 محمدی؛یکی از سردفترداران در محدوده میدان انقلاب هم 
به خبرنگار ما می گوید: تغییر خاصی در رفتار مردم صورت 
نگرفته است. یعنی ما در گذشته نیز در ماه 8-7 سند خودرو 
ثبت می کردیم اکنون هم همین تعداد اســت که این نشان 

می دهد هیچ تفاوتی نکرده است. 
یکی از سردفترداران میدان آرژانتین هم که حاضر به معرفی 
خود نیســت، از افزایش مراجعه مردم به دفاتر اسناد رسمی 
برای ثبت سند خودرو خبر می دهد و می گوید: پس از ابلاغیه 

بخشنامه رئیس قوه قضائیه شمار کسانی که بدین منظور به 
دفاتر می آیند بیشتر شده اســت. وی با اشاره به اینکه نقل 
و انتقال خودرو جزو وظایف ذاتی پلیس نیســت، می افزاید: 
یکی از ایرادهای اصلی ســند برگ سبز خودرو آن است که 
ثمن معامله در این سند پیش بینی نشده است. علاوه بر این 
در برگ ســبز خریدار و فروشنده ذکر نمی شود، پس نشان 

نمی دهد که معامله ای صورت گرفته است.
وی با بیان اینکه تنها مشــکل مــردم در ماجرای مربوط به 
انتقال خودرو به میزان هزینه هــا بر می گردد، می افزاید: در 
این رهگذر هزینه هایی که مردم برای دریافت ســند خودرو 
از دفاتر رســمی می کنند، بیشتر از هزینه های دریافت برگ 
سبز خودرو است که دلیل آن پرداخت مالیات،حق الثبت و 

عوارض شهرداری  است.

سرگردانی ادامه دار شهروندان در انتقال سند خودرو

چاره ای جز دریافت سند از دفاتر رسمی نیست

 جانشین رئیس پلیس پیشگیری خبر داد عضو کمیسیون بهداشت و درمان مجلس: جانشین رئیس سازمان وظیفه عمومی ناجا: رئیس سامانه بهداشت 190 مطرح کرد

نانوایی ها و اغذیه فروشی ها؛ 
رکورددار شکایات بهداشتی

کارت های قدیمی سربازی اعتبار 
ندارند

مالیات بر سیگار باید ۲۰ تا ۳۰ 
درصد افزایش یابد

لباس مأموران پلیس مجهز به 
دوربین می شود

فارس: رئیس ســامانه بهداشــت 190 گفت: در ۲0 روز 
نخست تیر ماه امسال 4977 خبر و شکایت در این سامانه 

به ثبت رسیده است.
محراب آقازاده افزود: بیشــترین شــکایت های ثبت شده 
از عرضــه مواد غذایی صنفی ســنتی فاســد، عرضه مواد 
غذایی بسته بندی شــده فاقد تاریخ مصرف معتبر و دفع 
غیر بهداشــتی فاضلاب بوده است. همچنین صنف نانوایی 
و اغذیه فروشــی و پیتزا و ســاندویچ )10 درصد(، ســلف 
ســرویس و رســتوران )9درصد( و بقالی و ســوپر مارکت 
 ) 7 درصــد( بیشــترین شــکایات را به خــود اختصاص

 داده اند.
وی افزود: بیشترین فراوانی اخبار و شکایات در حوزه تحت 
پوشــش دانشگاه های علوم پزشکی مشهد، شهید بهشتی، 
ایران است و در مرتبه های بعدی دانشگاه های علوم پزشکی 

اصفهان، شیراز، البرز، تهران، تبریز، کرمان و قم قرار دارند.
وی گفت: از عموم هموطنان تقاضا داریم به محض مشاهده 
هر گونه تخلف بهداشتی، مورد را بلافاصله به سامانه شبانه 
روزی بهداشت 190 اطلاع دهند و مطمئن باشند به اخبارو 

شکایات آنان در اسرع وقت رسیدگی می شود.

ایسنا:جانشین رئیس سازمان وظیفه عمومی ناجا اعلام کرد 
که طرح تعویض کارت های کاغذی معافیت و پایان خدمت 

همچنان ادامه دارد و کارت های قدیمی فاقد اعتبارند.
سردار ابراهیم کریمی گفت: تمامی افرادی که از سال 60 و 
پس از آن کارت معافیت یا پایان خدمت ســربازی دریافت 
کرده اند باید با مراجعه به دفاتر پلیس+10 نسبت به تعویض 

کارت خود اقدام کنند.
وی با بیان اینکه تمامی کارت های کاغذی پایان خدمت و 
معافیت که از ســال 60 و بعد از آن صادر شده فاقد اعتبار 
اســت، اظهارکرد: هیچ خدماتی به دارندگان این دسته از 
کارت ها ارایه نخواهد شــد و یکســری محرومیت هایی که 
برای مشمولان غایب وجوددارد در مورد این افراد هم اعمال 
خواهد شد به عنوان مثال امکان دریافت گذرنامه برایشان 

وجود ندارد.
ســردار کریمی گفت:  برابر آمارها بیش از 10 میلیون نفر 

تاکنون نسبت به تعویض کارت خود اقدام کرده اند.
کریمی از افرادی که نســبت به تعویــض کارت خود اقدام 
نکرده اند خواســت تا هر چه ســریعتر با مراجعه به دفاتر 

پلیس+10 نسبت به تعویض کارت خود اقدام کنند.

خانه ملت: عضو کمیســیون بهداشت و درمان مجلس با 
یادآوری اینکه سالانه 70 میلیارد نخ سیگار در کشور مصرف 
و دود می شود که 30 درصد این تعداد قاچاق است، گفت: 
افزایش مالیات بر سیگار راهکار کاهش مصرف سیگار است.

محمدنعیم امینی فرد گفت: البته اقدامات مناســبی برای 
جلوگیــری از قاچاق انجام شــده به گونــه ای که رقم ۲5 
میلیاردی که در گذشته اعلام شــد در حال حاضر به 1۲ 

تا 15 میلیارد رسید.
وی با بیــان اینکه روزانه ۲0 میلیــارد دلار هزینه مصرف 
و عوارض ناشــی از ســیگار می شــود، تصریح کرد: هزینه 
اســتعمال ســیگار 5 میلیارد و عوارض ناشــی از آن 15 
میلیارد تومان اســت؛ به دلیل نیاز مصرف ســیگار و برای 
کاهش قاچاق باید اجازه داد ســیگار در کشور تولید شود 
 البتــه مالیات آن باید بــه اســتانداردهای جهانی نزدیک

 شود.
ایــن نماینده مردم افزود:میزان مالیات فعلی بین 10 تا ۲0 
درصد است در حالی که بر اساس میانگین جهانی باید 40 
درصد باشــد زیرا افزایش مالیات بر سیگار کاهش مصرف 

سیگار را به دنبال دارد.

میزان: جانشــین رئیس پلیس پیشــگیری گفت: لباس 
مأموران پلیس به دوربین مجهز می شــود تا رفتار مأموران 

ثبت شود.
سردار مهدی معصوم بیگی گفت: به زودی البسه مأموران 
پلیس برای رعایت حقوق شــهروندی بــه دوربین مجهز 
می شود. در این طرح که اکنون به صورت پایلوت در استان 
تهران در حال اجراست، اگر شکایتی از مأموران و رفتار آن ها 
شود موضوع بررسی و شــکایت های نادرست از مأموران و 

مردم حذف می شود. 
وی افــزود: ایــن دوربین هــا در زمان فعالیــت مأموران 
 اقدامــات آن هــا را بــه صورت مســتمر ثبــت و ضبط 

می کنند. 
معصوم بیگی از تجهیز خودروها به این دوربین ها خبر داد 
و گفت: براســاس سامانه جدیدی در نیروی انتظامی مردم 
می توانند از اماکن تجاری و منازل خود به راحتی با فشــار 
یک دکمه با پلیس 110 تماس بگیرند و با فشار دادن دکمه 
به سامانه پلیس متصل و مأموران به محل ثبت شده اعزام 
می شوند. تاکنون 5 هزار مغازه و خانه در تهران به این سامانه 

متصل شده اند.

مجید صوفی
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